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Újévi Köszöntõ
Ismét új esztendõbe lépve köszöntöm a

Ráckevei Újság kedves és hûséges olvasóit!
2010-et leírva gyermekkorom sci-fi film-

jei, regényei idézõdnek fel bennem, de min-
denképpen elgondolkodtató, hogy már me-
gint eltelt egy év� A lét körforgásszerû, az
év jeles napjai és ünnepei évezredeken, év-
századokon keresztül visszatérõek az embe-
riség életében. Minden évnek, évszaknak
megvannak a maga fontos alkalmai, ünne-
pei, a magyar népszokásban ez nagyon jól
követhetõ. A tavaszi, nyári, õszi és téli ün-
nepkörök még elnevezésükben is ezt hang-
súlyozzák. A kör varázsa a visszatérés a kez-
detekhez, a végtelen, és a zártság okozta vé-
delem, biztonság, megannyi misz-
tikus érzés és gondolat, de a ke-
resztény vallás ünnepei ismind ezt
erõsítik fel. Hívõ és nem hívõ em-
ber számára az óév és az újév egy-
aránt különös jelentõséggel bír.
Vég és kezdet egymással össze-

függ, egymásból fakad. Az újra-
kezdés lehetõsége mindig minden
ember életében ott rejtõzik, csak
merni kell elõrelépni, változtatni,
hinni kell magunkban, a szerette-
inkben, abban, hogy minden ne-
héz helyzetbõl van kiút, kilába-
lás�
Különösen ráfér a biztatás a je-

len kor emberére, ha leszûkítjük
ezt a kört,magyar nemzetünkre, hiszen ama-
gunk mögött hagyott 2009-es év nagyon sok
nehézséget hozott, rengeteg terhet rakott az
emberek vállára: adóemelések, áfa-növeke-
dés, áremelkedések, gazdasági válság, nö-
vekvõ munkanélküliség, természeti csapá-
sok, szárazság, árvizek, szelek, veszélyes ví-
rusok� csak ami elsõként mindnyájunknak
eszünkbe jut.
A média, a sajtóorgánumok, a gazdasági

és politikai elemzõk szerint a �szûk eszten-
dõk�-nekmég nincs vége. A hírek arról szól-
nak, hogy új nehézségek várnak ránk még
2010-ben is a világban, de itthon nálunk is.
Ráadásul jönnek az országos és önkormány-

zati választások, amelyek csak fokozzák és
erõsítik a feszültséget, a konfliktusokat, a
széthúzást� Pedig inkább össze kellene tar-
tanunk, hiszen tudjuk jól, hogyközösen köny-
nyebb a terheket cipelni. Ebben a válságos és
fordulatokra váró, újrakezdés szelét érintõ
új esztendõ elsõ napjaiban kérdeztem
dr. Dávid Lászlót, Ráckeve város polgár-
mesterét, hogy hogyan összegezné a 2009-es
évet, mit vár 2010-tõl és mit üzen a ráckevei
polgároknak?
�Köszöntöm Ráckeve város minden pol-

gárát az új esztendõ kezdetén. Valóban nehéz
évet hagyunk magunk mögött, a város veze-
tése és képviselõ-testülete azt gondolom,

hogy ebben a pénzszûke világban megpró-
bált mindent megtenni azért, hogy a Rácke-
vén élõ emberek valamelyest elégedettek le-
gyenek. Azt gondolom, hogy a jelenlegi kép-
viselõ-testület minden tagja jól és sokat dol-
gozott a nehézségek ellenére. A napokban
végeztünk egy számítást, mely szerint 700
millió forintot ruháztunk be az elmúlt 3 év
alatt: épült egy teljesen új bölcsõde, óvoda,
televízió stúdió, több kilométernyi járda, út-
felújítások voltak, több ezer m2-nyi díszbur-
kolat került le, felújításra került a polgár-
mesteri hivatal homlokzata, körülötte a jár-
da, a könyvtár, amûvelõdési ház, aKeveGa-
léria épülete, a Városháza Tûztornya, amely

már látogatható is, felújítottuk a Vámházat,
benne a II. világháború áldozatainak emlék-
helyet alakítottunk ki, épül a hajómalom, 150
milliós beruházás volt a csapadékvíz-elveze-
tés, 58 milliós beruházás a szociális melege-
dõ kialakítása, hogy csak a legfontosabbakat
említsem.
De amire a legbüszkébbek lehetünk és va-

gyunk is, hogy nem adósítottuk el a várost.
Pénzügyi helyzetünk stabil, annak ellenére,
hogy az adóbevételeink nagyon kevesek a
környékünkön lévõ településekhez képest. Ez
azt hiszem, amai önkormányzatok világában
dicséretesnek számít, és én ezt a sok munká-
nak, a kreativitásnak, a jó gazdálkodásnak,

az elnyert pályázatoknak tudom
be, amelyeken a hivatal mûszaki
osztálya, a jegyzõi kabinet nagyon
sokat dolgozott. Itt az újság hasáb-
jain is szeretném megköszönni
képviselõtársaimnak és a hivatal
dolgozóinak is az áldozatos mun-
káját.
Korábbi szakmám, a szálloda-

ipar megtanított arra, hogy külön-
bözõ emberek világát összehan-
golva tudjam mûködtetni. Amikor
ez a város polgármesterének vá-
lasztott, tudtam, hogy az egyik leg-
fontosabb, hogy egy irányba terel-
jem amáshogyan élõ és gondolko-
zó polgárokat. A két szakma között

sok az azonosság, mint polgármester
szerettem volna a ráckevei embereknek ételt,
italt adni, ami egzisztencia megteremtéssel
jár. Természetesen a megvalósítás nagyon
nehéz, ennek sok az akadálya, de gondo-
lataink kereszttüzében az áll, hogy olyan
beruházásokat hozzunk ide, amelyek új mun-
kahelyeket teremtenek. Az is fontos, hogy
olyan beruházás legyen, amely adót fizet, és
az is, hogy reklámot hozzon Ráckevének, el-
vigye hírünket a világba, és újabb beruházó-
kat, idegenforgalmi érdeklõdõket vonzzon
ide. Fontosnak tartom azt is, hogy biztonsá-
got és nyugodt álmot is biztosítsunk a
lakosoknak.
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Örülök, hogy ennek a városnak a polgár-

mestereként köszönthetem az új esztendõben a
ráckevei polgárokat. Az eddig elért sikereink
közösek. Azt tapasztalom, hogy egyre többen
látogatják szívesen rendezvényeinket, egyre
többen ajánlják fel segítségüket. Különösen
öröm számomra, hogy meg tudtuk õrizni
Ráckeve békés, nyugalmat árasztó kisvárosi
jellegét és ebben a túlpolitizált országban nem
alakultak ki helyi szekértáborok. Ebben és
munkámban nagy segítségemre voltak vá-
rosunk egyházi vezetõi és a felekezetek tagjai,
amit ezúton is szeretnék megköszönni.
Úgy vélem, hogy az egyházaknak, a hitnek

óriási jelentõsége lesz az elkövetkezendõ idõk-
ben, különösen a hitnek. Hinnünk kell abban,
hogy magyar nemzetünk sokkal többre hiva-
tott, hogy egy tehetséges és jobb sorsra érde-
mes nemzet vagyunk, nem szabad felülnünk az
ármánykodásnak, össze kell fognunk. Ezen a
93 ezer négyzetkilométeren élõ magyarság-
nak közös otthonává kell tenni ezt az országot.
Segítenünk kell egymáson, nem szabad

irigykednünk. Nehéz, viszontagságos évünk
lesz, politikával megfertõzött, választásokkal
terhelt esztendõ, itt Ráckevén is. Nagy össze-
fogásra és áldozatos munkára lesz szüksé-
günk, hogy ebbõl a nehéz idõszakból kilábal-
junk. Egy új lehetõséget kap szerintem az or-
szág és Ráckeve is, de ahogyan az ország, úgy
Ráckeve is többre hivatott. Szép városa lesz az
országnak Ráckeve, én ebben biztos vagyok.
Szerencsés, Boldog Új Esztendõt kívánok

minden ráckevei polgárnak!�
Boldog és Sikeres Új Esztendõt Önnek is,

Polgármester Úr!
Jáki Réka

Fotó: Dr. CzernyKároly,
DarabontMária

Az ókori Rómában március elsejével kezdték
az évet. Január elseje a Julius Caesar-féle naptár-
reform után vált évkezdõ nappá, melyet Janus
tiszteletére nagy ünnepségekkel, lakomákkal és
ajándékozással ünnepeltek meg. A keresztény
egyház éppen ezért e napot Krisztus körülmetélé-
sének ünnepévé tette. Magyarországon az egész
középkoron át az év kezdetét karácsonytól, de-
cember 25-tõl számították. A január elsejei év-
kezdet a Gergely-féle naptárreform (1582) óta
vált általánossá, véglegessé 1691-ben, amikor
XI. Ince pápa (1676-1689) tette meg e napot a
polgári év kezdetévé. (Az egyházi év advent elsõ
napjával kezdõdik.) A változó évkezdet követ-
keztében az évkezdõ szokások és hiedelmek szét-
húzódtak az adventi idõszak kezdetétõl március
elejéig.
Julius Caesar naptárreformja
A Julián-féle naptár Julius Caesar nevéhez fû-

zõdik. Hogy a római pontifexek által kezelt nap-
tár érezhetõ zavarain segítsen, a Kr. elõtti 46. év-
ben kiadott rendelettel megreformálta a római
naptárt. A római egyházban e naptár használat-
ban volt a középkor végéig, XIII. Gergely pápa
(1572-1585) naptárreformjáig, a keleti egyház-
ban viszont napjainkig ezt a naptárt követik.
Gergely pápa naptárreformja
A Julianus naptár hibája miatt a XVI. század

végén a naptárszámítás már kb. 10 nappal volt
elõrébb a tényleges idõnél. A Julianus-naptár hi-
bájának kiküszöbölésekor elõször is arra volt
szükség, hogy behozzák az elmaradt napokat.
XIII. Gergely pápa (1572-1585) egy bizottság ja-
vaslata alapján úgy oldotta meg a problémát,
hogy 1582. október 4-e után rögtön 15-nek az írá-
sát rendelte el.
Janus
Kétarcú római isten. Õ volt a városkapu, a vá-

rosba való bemenetel és az útra kelés oltalmazó-
ja. Késõbb átvitt értelemben már mindenfajta
kezdet és vég istene. Nevéhez kapcsolódott az
aratás kezdete, a hadba vonulás és mindenfajta
útra kelés. Az év elsõ hónapját is róla nevezték el
Januarius-nak, mivel a visszatekintést és az eljö-
vendõt is szimbolizálja. Általában kettõs (elõre és
hátra tekintõ) arccal ábrázolták, férfialakban.
Alakja kapcsolatot mutat a Napisten-szimboliká-
val is. A két égi ajtó, a felkelõ és a lenyugvó Nap
õrzõje, s egyben a téli és a nyári napforduló irá-
nyítója. Ilyen esetekben ábrázolásakor két arcán a
Nap és a Hold látható.
Az új év elsõ napjaihoz idõjárásjóslások, az ál-

lattartással kapcsolatos szokások, szerencsejósla-
tok, tilalmak és különbözõ egészségvarázsló eljá-
rások kapcsolódnak. A gyerekek és felnõttek jár-
ták a falvakat, és köszöntõket mondtak minden
háznál.
Idõjárásjóslások
Agazdasági élet kedvezõ alakulását nagymér-

tékben befolyásolta az idõjárás, így nem véletlen,

hogy az ünnepek, jeles napok szinte kivétel nél-
kül az idõjárásjóslás alkalmai is voltak. �Ha új-
esztendõ napján szép napfényes idõ van, az jó
esztendõt jelent� tartották pl. a bukovinai magya-
rok. A délvidéki magyarok népi idõjárásjóslása
szerint �január 1. újév napján, ha csillagos az ég,
rövid lesz a tél, ha piros a hajnal, akkor szeles lesz
az esztendõ.�
Állattartással kapcsolatos újévi szokások
Az állattartással kapcsolatos újévi hagyomá-

nyok közöttmegtaláljuk a tyúkok abroncsból ete-
tését,mely sokfelé Luca-napi szokás. Azért tettek
a tyúkok köré abroncsot, hogy szét ne széledje-
nek, és egész évben hazatojjanak. Hajdúböször-
ményi hiedelem szerint jó tojók lesznek a tyúkok,
ha újévkormindegyiket átdugják a létra fokán.
Jóslatok az újesztendõre
Az újesztendei jósló, varázsló eljárásoknak

igen fontos része volt a táplálkozás, megszabott
ételek fogyasztása, illetve bizonyos ételek tiltása.
Jól ismert a baromfihús evésének tilalma, mert
úgy tartják, a baromfi elkaparná, kikaparná a sze-
rencsét. Disznóhúst kell enni, mert a disznó elõ-
túrja a szerencsét. Elõnyben részesítik ilyenkor a
szemes terményeket (lencse, rizs, köles), abban a
hitben, hogy a sok apró mag pénzbõséget jelent a
következõ esztendõben. Újévi elsõ látogatónak
férfit vártak, mert úgy vélik, ez szerencsét hoz.
Volt azonban az állattartással kapcsolatosan is je-
lentõsége.Ugyanis férfi látogató esetén hím állat-
szaporulatra, nõ esetén nõstény állatokra számí-
tottak a következõ esztendõben. Általános hiede-
lem, hogy ami e napon történik valakivel, az is-
métlõdik egész évben. Ezért igyekeztek a vesze-
kedéstõl is tartózkodni. Úgy tartották, akit ezen a
napon megvernek, azt egész esztendõben verni
fogják.
Tilalmak
Közismert az a hiedelem, hogy újév napján

semmit sem adnak ki a házból, mert akkor egész
éven át minden kimegy onnan. A bukovinai és
moldvai magyaroknál ezen a napon, ha kiseper-
ték a házat, eltették a szemetet, mert attól tartot-
tak, ha kidobnák, ezzel a szerencsét vetnék ki. A
Gyimes-völgyi magyarok a trágyát sem vitték ki
az istállóból. Általábanmunkatilalomvolt,mint a
legtöbb jeles napon. Nemvolt szabad fõzni, mos-
ni, varrni, állatot befogni stb. Mosni már kará-
csony elsõ napjától tilos volt január 2-ig. Nem le-
hetett mosott, felakasztott ruha a házban, mert � a
száradni kitett bõrök példáján � az sok elhullott
állatot jelentene a következõ évre.
Egészségvarázsló eljárások
Szokás volt újévkor korán reggel a kútnálmos-

dani, hogy egész évben frissek legyenek. A sze-
gedi tájon pl. az újkígyósiak a kútnál mosdottak,
korán kelve. Napközben sem feküdtek le, hogy a
következõ esztendõben nehogy betegesek legye-
nek. A tápaiak szerint a fekvõbetegeknek is fel
kell kelniük ezen a napon, nehogy egész évben az
ágyban feküdjenek. Tartózkodtak az összeszólal-
kozástól is.

Összeállította: Jáki Réka

Újév, január 1.
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A képviselõ-testület december 18-án meg-
tartotta az év utolsó testületi ülését.

***
Elsõ napirendi pontként a lejárt határidejû,

valamint a korábbi üléseken hozott határoza-
tok végrehajtása érdekében tett intézkedésekrõl
szóló beszámolót tárgyalták a képviselõk, és fo-
gadták el a jelentést.

***
A testület meghallgatta és elfogadta a 2009.

évi városi költségvetés elõirányzatának II.
félévi módosítását, és megalkotta 17/2009.
(XII. 19.) számú rendeletét.
A képviselõ-testület felkérte az intézmények

vezetõit, hogy a 2010. költségvetési évben a
költségvetés végleges számainak elfogadásáig
csak a legszükségesebb kiadásokat eszközöl-
jék.
(A hivatal hirdetõtábláján és a városi honla-

pon olvashatják. � a szerk.)
***

Ráckeve Város Képviselõ-testülete az épít-
ményadó rendeletének tárgyalásakor némi vi-
ta után elfogadta Bukovszky István képviselõ
javaslatát, hogy az üdülés céljára szolgáló épít-
mény adóemelés mértéke egységesen 35% le-
gyen, akár 80 m2 alatti, illetve 80 m2 feletti az
építmény területe, és ne sújtsa az önkormányzat
jobban a kisebb alapterületû ingatlan tulajdo-
nosait, hiszen ez véleménye szerint antiszociá-
lis. Agócs Zoltán, a VÜM Bizottság elnöke tá-
mogatta az egységes emelést, valamint a PPB
elnöke, Szadai József is elfogadta az érvelést,
tekintettel arra, hogy az adó mértéke (80 m2

alatt 390 Ft, illetve 80 m2 felett 660 Ft) az eme-
lést követõen is jóval elmarad a törvényi maxi-
mum értéktõl, mely 2010. január 1-jétõl 1241
Ft. Ezután a testület egyhangúan elfogadta és
megalkotta az építményadóról szóló többször
módosított 18/2009. (XII. 19.) számú rendele-
tét.
Novák Csaba alpolgármester szerint fontos

hangsúlyozni, hogy az egész adóemelésnek a
kényszer az oka, s a központi költségvetés ön-
kormányzati normatíva csökkentését az állan-
dó lakosok számára a legkevésbé rossz megol-
dással igyekszik pótolni a testület.
(A rendeletet teljes terjedelmében a polgár-

mesteri hivatal hirdetõtábláján és a városi hon-
lapon olvashatják. � a szerk.)

***
A képviselõ-testület elfogadta az iparûzési

adóról szóló 22/2001. (XII. 17.) rendelet mó-
dosítására tett javaslatokat és megalkotta a

19/2009. (XII. 19.) rendeletét, amelynek lé-
nyeges pontja, hogy továbbra is:
�Mentességet élvez az iparûzési adó alól az a

vállalkozó, akinek az 1990. évi C. törvény 39. §
(1) bekezdés, illetõleg a 39/A. § vagy 39/B. §
alapján számított (vállalkozási szintû) adóalap-
ja nem haladjameg a 300.000 forintot.�
(A rendeletet teljes terjedelmében a polgár-

mesteri hivatal hirdetõtábláján és a városi hon-
lapon olvashatják. � a szerk.)
A testület az iparûzési adóval kapcsolatos

változásokkal kapcsolatosan vállalkozói fórum
összehívását indítványozta, melynek idõpontja
elõzetesen
2010. márci-
us elsõ hete.
A pontos idõ-
pontról és
helyszínrõl a
vállalkozók
írásos értesí-
tést kapnak,
valamint a
szokásos mé-
diák is értesíteni fogják a vállalkozókat.

***
A képviselõ-testület elfogadta a 16/1991. (XI.

22.) számú � az idegenforgalmi adóról szóló
rendeleténekmódosítására tett � javaslatokat és
megalkotta a 20/2009. (XII. 19.) számú ren-
deletét, amelynek egyik lényeges pontja:
�3. § (1) a) [Az idegenforgalmi adó alól

mentességet élvez] a 18. életévét be nem töltött,
továbbá a 70. életévét betöltött magánsze-
mély.�
2010. január 1-jétõl a tartózkodási idõ utáni

idegenforgalmi adó mértéke 300 Ft/vendégéj-
szaka.
(A rendeletet teljes terjedelmében a pol-

gármesteri hivatal hirdetõtábláján és a városi
honlapon olvashatják. � a szerk.)

***
A testület elfogadta a 2010. évi víz- és csa-

tornadíj meghatározásáról szóló, 21/2009.
(XII. 19.) számú rendeletet.

Azok a vízfogyasztók, akiknél mûszakilag
rendelkezésre áll a csatornabekötés lehetõsége,
demég nemkötöttek rá a hálózatra, talajterhe-
lési díjat kötelesek fizetni az önkormányzat ré-
szére. Ennek mértéke 2010. januártól 360
Ft/m3.

(A rendeletet teljes terjedelmében a pol-
gármesteri hivatal hirdetõtábláján és a városi
honlapon olvashatják. � a szerk.)

***
A testület elfogadta a 2010. évi települési szi-

lárd hulladék gyûjtési és elszállítási díjának
meghatározásáról szóló 22/2009. (XII. 19.)
számú rendeletet.
Ráckeve Város Képviselõ-testülete � figye-

lembe véve a képviselõ-testület 22/2003. (X.
18.) rendeletének elõírásait � a települési szi-
lárd hulladék gyûjtésének és elszállításának dí-
jait 2010. évre az alábbiakban állapította meg:

A rendelet 2010. január 1-jén lép hatályba.
***

Ráckeve Város Önkormányzat Képviselõ-
testülete elfogadta a testület 2010. évi munka-
tervét.

***
A testület elfogadta Ráckeve város Integrált

Városfejlesztési Stratégiáját, �Elõzetes Akció-
területi Terv�-ét, Helyi Gazdaságfejlesztési
Stratégiájátmelyek kötelezõ elemei a benyújtás-
ra kerülõ funkcióbõvítõ városközpont-rehabili-
tációs pályázatnak. A Szt. János tér � Szt. István
tér � Pauer Püspök sétány � Szegedi Kis István
sétány � Hõsök tere � Mária Krisztina köz �
József Attila utca � Ady Endre utca � Móricz
Zsigmond utcák által határolt terület funk-
cióbõvítõ rehabilitációjának támogatására kiírt
KMOP-2009-5.2.1/B pályázat teljes kalkulált
költsége 777.296.620Ft. A képviselõ-testület ki-
nyilatkoztatta, hogy a megvalósításhoz szüksé-
gesmax. 170millió Ft saját forrást (önerõt) biz-

tosít, mely összegnek a 2010. évre esedékes ré-
szét a városi költségvetésbe betervezi.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete a �Rác-

keve Város Parkolási Koncepcióját� jóvá-
hagyta. A koncepció fõbb pontjai:

Testület i
ülés

Az elfogadott vízdíjak 2010-re: Lakossági Közületi
Nettó Bruttó Nettó Bruttó

Alapdíj (Ft/hó) 177,0 221,2 177,0 221,2
Vízdíj (Ft/m3) 156,0 195 186,0 232,5

Az elfogadott szennyvízdíjak 2010-re: Lakossági Közületi
Nettó Bruttó Nettó Bruttó

Szennyvízdíj (Ft/m3) 295 368,8 437 546,2
Szennyvízürítési díj (Ft/m3) 460 575 490 612,5

Az ingatlant használók száma Maximum3 fõ 4 vagy több fõ
Aminimálisan fizetendõ 2 x 120 l hulladék 4 x 120 l hulladék
szolgáltatás tartalma ürítési díja, vagy két ürítési díja vagy négy

zsák elszállításának díja zsák elszállításának díja
Minimális fizetendõ havidíj 942 Ft 1315 Ft
25%ÁFÁ-val
Fizetendõminden további
ürítésnél (120 l-es edény egy- 186 Ft 186 Ft
szeri ürítésének vagy egy zsák
elszállításánakdíja 25%ÁFÁ-val)
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Elméleti teendõk:
�A belváros forgalmi rendjének átalakítása

során egyszeri parkolóhely-bõvítés megvalósí-
tása, majd a parkolási bevételek egy részébõl,
valamint a hatósági kötelezések bevételébõl
parkolásfejlesztési alap létesítése, melyet par-
kolásfejlesztésre, esetleg közterületen kívüli
gépjármûtárolási lehetõségek kialakítására cél-
szerû fordítani.
A parkolás-gazdálkodás � általános helyzet-

bõl kiinduló � legfontosabb feladatai:
� a munkába járó forgalom belsõ területektõl
történõ távoltartása,

� a lakossági parkolás ütemezett megoldása,
� a közterületen kívüli parkoló férõhelyek szá-
mának növelése,

� a tartós parkolás közterületen kívüli parkoló
létesítményekbe irányítása,

� az utcai parkolás forgási sebességének és be-
vételének növelése,

� a parkolás szabályozásba vont területek bõ-
vítése

� a P+Gy parkoló férõhelyek bõvítése
� egységes finanszírozási és mûködtetési rend-
szer kialakítása.
A szabályozás elvei, fokozatos bevezetése:
� Térítésmentes várakozási övezetekmegha-
tározása.

� Fizetõ várakozási övezetekmeghatározása.
� Esetleg védett övezet meghatározása (csak
behajtási engedéllyel a jól körülhatárolt la-
kóterületi egységekben az ott lakók nyu-
galmának biztosítása érdekében).

�Az övezetben lévõ lakosok kedvezményes
engedélyezése (akár ingyenes).

�A tehergépjármûvek, üzemképtelen gép-
jármûvek hosszú (több órás) idõszakú köz-
területi parkolásának kiszorítása.

�A közösségi közlekedés elsõbbségének
biztosítása.

�Kerékpártárolók létesítése a városközpont-
banmegfelelõ helyeken.

� Amobilitás biztosítása.
�A telken belüli, ill. közterületen kívüli par-
kolás igénybevételének ösztönzése.

�A hosszú távú, nem az övezetben élõk által
igénybevett parkolás átirányítása telken
belüli, ill. közterületen kívüli parkolók
igénybevételére.

� Engedélyek, díjak meghatározása, eljárási
szabályok rögzítése.

�Üzemeltetés módjának, szervezetének
meghatározása, a technikai feltételek bizto-
sítása, kiépítése.�

***
Ráckeve Város Önkormányzata Képviselõ-

testülete a Ráckevei (Soroksári) � Duna-ág
vízgazdálkodásának és vízminõségének javí-
tása tárgyában, �A szennyezõanyagok kiveze-
tése a parti sávból� elnevezésû projektmegva-
lósítása érdekében, összhangban a korábbi ha-

tározataival az alábbi határozatot hozta:
Ráckeve Város Önkormányzata Képviselõ-

testülete egyetértett azzal, hogy az RSD Parti
Sáv Önkormányzati Társulás �A szennyezõ-
anyagok kivezetése a parti sávból� elnevezés-
sel, a projekt Részletes Megvalósíthatósági Ta-
nulmányában foglalt tartalommal pályázatot
nyújtson be az Új Magyarország Fejlesztési
Terv Környezet és Energia Operatív Program
� 2009 � 2.2.1. komplex vízvédelmi beruházá-
sok pályázati konstrukció keretében.
A testület elfogadta továbbá, hogy az RSD

Parti Sáv Önkormányzati Társulás a projekt
végrehajtása során, a tagi önkormányzatok,
mint a projekt közös kedvezményezettjeinek a
megbízása alapján, a projekt lebonyolításáért
felelõs projektgazdaként jár el.
Ráckeve Város Önkormányzata Képviselõ-

testülete módosította az RSD Parti Sáv Önkor-
mányzati Társulás 2009. július 9. napján kelt
Társulási Megállapodását, valamint az RSD
Parti Sáv Önkormányzati Társulás 2009. július
9. napján kelt Alapító Okiratát, és egyben fel-
hatalmazta dr. Dávid László polgármestert a
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt
Alapító Okirat aláírására.
A testület jóváhagyta az RSD Parti Sáv Ön-

kormányzati Társulás � a Társulási Tanács ál-
tal a 18/2009. (XI. 17.) TT határozattal már el-
fogadott � Szervezeti ésMûködési Szabályzatát.
Ráckeve Város Önkormányzata Képviselõ-

testülete kötelezettséget vállalt a projekt meg-
valósításához szükséges saját forrás biztosítá-
sára az egységes szerkezetbe foglalt Társulási
Megállapodás XI. fejezetében foglaltak szerint.
A településre esõ saját forrás összege:
300.806.000 Ft azzal, hogy a Társulási Megál-
lapodásban rögzített finanszírozási arány eset-
leges változásából eredõ saját forrás kiegészí-
tését Ráckeve Város Önkormányzata Képvise-
lõ-testülete � összhangban a Társulási Megál-
lapodás XI. fejezetében foglaltakkal � legfel-
jebb +1% erejéig vállalja.
A testület úgy határozott, hogy a projekt ke-

retében a támogatással létrejött és a Társulási
Megállapodásban foglaltak szerint a tulajdo-
nába kerülõ eszközök, létesítmények mûködte-
tésének fedezetét biztosítja; úgy döntött, hogy
kötelezettséget vállal a pályázatban szereplõ
díjképzési elvek és díjszintek alkalmazására a
projekt megvalósítását követõen, a projekt jö-
vedelemigényének a díjba való beépítésével;
valamint kötelezettséget vállalt arra, hogy a
projekt keretében megvalósuló elemek üzembe
helyezésétõl számított 5 évig az új elemekre vo-
natkozóan csatornadíj-támogatást nem igényel.
Ráckeve város fenntartja azt a jogát, hogy a

szolgáltatási díjat ne kelljen egységesen meg-
határozni az állandó lakosok és az üdülõterület
lakossága számára.
Novák Csaba szerint ez rendkívül fontos,

mert a beruházás és a jövõbeni mûködtetés
költségei is eltérhetnek egymástól, melyeknek a
díjakban is indokolt megjelenni.
Novák Csaba alpolgármester úr hangsúlyoz-

ta, hogy a jövõben minden esetben a lehetõ leg-
körültekintõbben kell eljárni és garanciális ele-
meket kell beépíteni az ún. LTP-s szerzõdésekkel
kapcsolatban az önkormányzat részérõl. Állás-
pontja szerint az önkormányzatnak a jövõben
minden lehetséges megoldást meg kell vizsgálni
a készfizetõ kezesség elkerülése érdekében.

***
RáckeveVárosKépviselõ-testülete az Intéz-

ményi Gazdasági Iroda további feladatellátá-
sával kapcsolatban a következõ határozatot
hozta: Az Intézményi Gazdasági Iroda további
feladatellátásához részmunkaidõs foglalkozta-
tású gazdasági vezetõt kíván alkalmazni pályá-
zat útján történõ megbízással. A 2010. februári
testületi ülésen történik meg errõl a döntésho-
zatal, az intézményi létszámok meghatározását
követõen.

***
A képviselõ-testület az Ács Károly Mûvelõ-

dési Központ pótelõirányzat kérelmét nem tá-
mogatta.
A képviselõ-testület az Ipari ParkKft.-vel kö-

tött kölcsönszerzõdés támogatássá történõ át-
alakítását kérte elõkészíteni azzal, hogy a meg-
valósítás célja ne változzon. A támogatási szer-
zõdés tartalmazza az elszámolás módját és ha-
táridejét. Ennek elõkészítésére felkérte a pol-
gármesteri hivatalt.
A képviselõ-testület felkérte az Ipari Park

Kft. ügyvezetõjét, hogy a város rendezvényei-
hez kapcsolódó költségeit a jövõben üzleti ter-
vében szerepeltesse saját forrás biztosítása
mellett.
Szadai József, a PPB elnöke javasolta, hogy

az elkövetkezendõkben, ha az elfogadott költ-
ségvetés utánmódosítani szándékozik a testület
a bevételi oldalt, akkor vagy tegyen a testület
javaslatot, hogy mibõl pótolja, vagy vonjuk
vissza a kiadási oldalról is, hogy ne kerüljön új-
ra ilyen ellentmondásra sor, mint az utóbbi al-
kalommal történt.

***
A testület elfogadta a házasságkötõ terem

felújítására kiírt közbeszerzési eljárás nyertesé-
nek megállapítására tett elõterjesztést. A
CREO-TeamKft. és a VERAVAKft. ajánlatát
tartotta a testület érvényesnek, és úgy határo-
zott, hogy a munkával a VERAVAKft.-t bízza
meg. Így lehetõvé válik, hogy a szerzõdéskö-
téstõl számított 68 napmúlva � a szerzõdés sze-
rint � elkészüljön a házasságkötõ terem.
DeákTibor hangsúlyozta, hogy a pályázat az

eredeti mûszaki kiírásnakmegfelelõ volt.
***

A képviselõ-testület az önkormányzat pénz-
ügyi helyzetérõl szóló jelentést elfogadta.
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***

Ingatlanügyek:

Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-
selõ-testülete úgy határozott, hogy a ráckevei
6436 hrsz-ú ingatlan tulajdonjoga rendezése
ügyében tárgyalást kezdeményez a tulajdono-
sokkal.
A tárgyalás lebonyolítására a testület felkérte

Vargáné Ágoston Julianna fõépítészt és Miko-
la Péter képviselõt.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selõ-testülete felkérte a városi fõépítészt,
Vargáné Ágoston Juliannát, hogy vizsgálja fe-
lülRáckeveÉpítési Szabályzatát (RÉSZ) abból
a szempontból, milyen rendeletmódosításra
lenne szükség a város tehermentesítése érdeké-
ben és tegye meg erre vonatkozó elõterjeszté-
sét.
A képviselõ-testület úgy határozott, hogy a

RÉSZ felülvizsgálata elõtt elõzetesen kialakítja
koncepcióját a város további fejlesztési irá-
nyainak, elveinek meghatározásával.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selõ-testülete úgy döntött, hogy a Ráckeve,
Kölcsey u. 3. III. em. 30. szám alatti önkor-
mányzati tulajdonú lakást a lakásbérleti jogvi-
szonymegszüntetését követõen értékesíti.

Egyebek:

Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-
selõ-testülete úgy határozott, hogy a KÖR-TV
Ráckeve Nonprofit Kft.-vel szolgáltatási szer-
zõdést köt azzal, hogy:
� a képviselõ-testület üléseit felvételrõl, szer-

kesztett változatban közvetítse a TV,
� az új szerzõdésben ne szerepeljen, hogy a

szolgáltató szerdai napokon új sportmûsorral
jelentkezik, illetve hogy hetente közvetíti a
rendõrség híreit.
A testület felhívta a jegyzõt, hogy a szerzõ-

désben foglalt feladatellátást ellenõrizze, s
gondoskodjon a szolgáltatási díj átutalásáról.
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selõ-testülete úgy döntött, hogy a KÖR-TV
Ráckeve Nonprofit Kft.-vel a jegyzõkönyv
mellékletét képezõ támogatási szerzõdést köti
az alábbi kiegészítésekkel:
� 1.800 eFt + 500 eFt együttes idõarányos

része legyen a támogatási elõleg 2010.március
31-éig, majd a költségvetés tárgyalásánál dönt
a képviselõ-testület a további mûködtetésrõl.
� 2010. év közben egy mûködési stratégiát

kell kidolgozni a KÖR-TV Kft. további mûköd-
tetésérõl.
A testület felhívta a jegyzõt, hogy gondos-

kodjon a támogatás negyedéves átutalásáról, a

kft. beszámolójának testület elé terjesztésérõl,
valamint a mûködési stratégia elõkészítésérõl.
A testület a KÖR-TV Ráckeve Nonprofit Kft.

alapító okiratát az alábbiak szerint módosítot-
ta:
�6.1 Az ügyvezetõ
6.1.1 A társaság ügyvezetõ igazgatója

CsernaGábor (anyja neve: Tóth Katalin) 2300
Ráckeve, Kossuth Lajos u. 61. szám alatti
lakos, az alapító képviselõ-testületének jelen
határozata alapján 2010. január 1-jétõl 2012.
december 31-éig.� A képviselõ-testület felhívta
az ügyvezetõt, hogy az alapító okirat módosítá-
sáról gondoskodjon.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selõ-testülete úgy határozott, hogy a Ráckevei
Újság felelõs szerkesztõjének, Jáki Rékának a
megbízási díját számla ellenében 2010. január
1. napjától bruttó 10.000 Ft/hó összeggel meg-
emeli.

***
A képviselõ-testület elfogadta aFloor Profil

Kft. kintlévõségének behajtása érdekében tett
intézkedésekrõl szóló tájékoztatást. A testület
kérte, hogy a 2010. januári testületi ülésre ké-
szüljön tájékoztató az ügy fejleményeirõl. Itt fo-
gadta el a testület Agócs Zoltán képviselõ ja-
vaslatát is, hogy a testület kérje fel az önkor-
mányzat jogi képviselõjét, hogy vegyen részt a
Jogi és Közbiztonsági Bizottság ülésein az ön-
kormányzat peres ügyeinek tárgyalása kap-
csán.

***
A testület elfogadta a közbeszerzési eljárá-

sok összevonhatóságáról szóló szóbeli tájé-
koztatót. Deák Tibor hangsúlyozta, hogy az a
helyes, hogy ha egy önkormányzat közbeszer-
zési eljárást ír ki, annak legyen anyagi fedezete,
a közbeszerzési tervet is ennek szellemében
kell elõkészíteni.

***
A testület elfogadta a Keve-Víz Kft.

üzemeltetési szerzõdésérõl szóló tájékoztatót.
***

Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy ha-
tározott, hogy a KMOP-3.3.1/B-2008-0005
azonosító számú �Ráckeve Gábor Áron u. �
Rákóczi u. � Báthory u. � Árpád u. és térsé-
ge csapadékvíz-elvezetése� projektmegvaló-
sítása során véghezvitt általános forgalmi adó
növekedés ellentételezésére irányuló támoga-
tási szerzõdés módosítás kezdeményezését jó-
váhagyja, a többlet áfa-támogatásmellé rendelt
10% önerõ biztosítására kötelezettséget vállal.
RáckeveVárosKépviselõ-testülete úgy dön-

tött, hogy szintén a KMOP-3.3.1/B-2008-
0005 azonosító számú �Ráckeve Gábor Áron
u. �Rákóczi u. �Báthory u. �Árpád u. és térsé-
ge csapadékvíz-elvezetése� projekt kivitelezési

munkáira kötött 114.557.360 Ft nettó vállalko-
zói díjú építési szerzõdés vállalkozói díjának
132.444.341 Ft-ra történõ módosítását a meg-
valósítás során mûszaki szükségességbõl el-
rendelt pótmunkákmiatt jóváhagyja.
A testület ismételten ugyanennél a napirend-

nél úgy határozott, hogy a KMOP-3.3.1/B-
2008-0005 azonosító számú �Ráckeve Gábor
Áron u. � Rákóczi u. � Báthory u. �Árpád u. és
térsége csapadékvíz-elvezetése� projekt kivite-
lezése során mûszaki szükségességbõl eredõ
építési szerzõdésmódosítás miatt 1.533.426 Ft
többlet önerõ biztosítására kötelezettséget vál-
lal.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selõ-testületének döntése szerint a sportorvosi
rendelést támogatni kívánja. Ennek érdekében
felkérte a polgármestert arra, hogy a sportor-
vos számára, térítésmentes helyiséghasználat
biztosítása céljából kezdeményezzen tárgyalást
aRáckevei Szakorvosi Rendelõintézet vezetésé-
vel.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvi-

selõ-testülete engedélyezte, hogy a SzabAdy
Alapítvány Fiú Röplabda Szakosztálya részére
nyújtott támogatásból az Ady Endre Gimná-
zium tornatermének parkettázása költségei-
hez hozzájárulhasson 200.000 Ft összeggel an-
nak érdekében, hogy a sportoló gyermekek
számára, a sportoláshoz megfelelõ, biztonsá-
gos körülményeket megteremtsék.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete az Ady

Endre Gimnázium 7-8. évfolyamos korú, gim-
náziumi oktatásban részesülõ tanulóinak támo-
gatása ügyében a Pest Megyei Önkormányzat
által elõkészített megállapodást nem fogadta
el, aláírásra nem hatalmazta fel dr. Dávid
László polgármestert.
A Pest Megyei Önkormányzat Közgyûlése

megkeresésére Ráckeve Város Önkormányza-
tának Képviselõ-testülete a 371/2008. (X. 17.)
számú határozatában megfogalmazta állás-
pontját, amely döntéséhez a továbbiakban is
tartja magát.
Ráckeve Város Képviselõ-testülete ugyanis

a 371/2008. (X. 17.) határozattal meghatáro-
zott munkacsoportot felkérte, hogy a Pest Me-
gyei Önkormányzattal tárgyalást kezdemé-
nyezzen a hatosztályos gimnáziumi tanulók
anyagi támogatásáról.
A testület továbbra is fenntartja a 371/2008.

(X. 17.) számú határozatában foglaltakat, mely
szerint Ráckeve Önkormányzata támogatni kí-
vánja a 7-8. évfolyamos korú, gimnáziumi ok-
tatásban részesülõ tanulókat, akik állandó
lakhelyük szerint ráckevei lakosok. A támo-
gatás mértékeként a testület a megyei önkor-
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mányzat gimnáziumi érintett tanulóinak oktatá-
sához kapcsolódó éves fenntartói kiegészítés
50%-át határozza meg, évenkénti felülvizsgá-
lattal.
MikolaPéter szerint az önkormányzat termé-

szetesen részt vállal, de felül kell szerinte vizs-
gálni a gimnáziumbanmûködtetett étterem, bü-
fé bérleti díját, amit viszont a megyei önkor-
mányzat szed be. Tárgyalni kell új alapokon �
véleményezte a képviselõ.
Szadai József szerint a PPB döntését figye-

lembe véve a ráckevei lakosú tanulók esetében
hajlandó Ráckeve Város Önkormányzata költ-
séget téríteni, abban az esetben, ha a többi ön-
kormányzat is fizeti az ott állandó lakosú diák-
jai szerint ráesõ részt. Ezzel a képviselõk egyet-
értettek és meghozták a fenti határozatot.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete a Rácke-

ve, Szent István tér 4. szám alatt lévõ pincega-
rázs bérleti szerzõdését felmondta a bérleti
szerzõdésbenmeghatározott feltételek szerint.

***
A testület meghallgatta Bukovszky István

képviselõ tájékoztatóját az õszi közmeghallga-
táson elhangzott Nyár utcai volt szociális ott-
hon elhanyagolt épülete kapcsán. A képviselõ
elmondta, hogy elõször szóban, majd írásban is
megkereste a Pest Megyei Önkormányzat érin-
tett hivatali képviselõit, és felhívta a megyei ön-
kormányzat, mint tulajdonos figyelmét, hogy az
épület rendkívül rossz, elhanyagolt állapotban
van. A képviselõ kifejezte a ráckevei képviselõ-
testület méltatlankodását, hogy a tulajdonos az
ingatlanról nem gondoskodik. Szóban, majd
írásban is megkapta a választ a képviselõ és
Ráckeve Város Önkormányzata is, amelyben a
megyei elnök elismeri, hogy tárgyalásra kell
kerülnie ennek a problémának, de kézzelfogha-
tó eredmény még nem történt, ígéret sem ennek
a lakosságot foglalkoztató problémának a ren-
dezésére. Dr. Dávid László igazolta, hogymeg-
érkezett a levél valóban, de ez még nem hozott
eredményt. További tárgyalásokra lesz szükség
ebben az ügyben � állapodtak meg a képvi-
selõk.

***
Dr. Dávid László polgármester megtartotta

beszámolóját az elõzõ ülés óta történt fonto-
sabb eseményekrõl.

***
A testület zárt ülésen tárgyalta a városköz-

pont pályázat területszerzésével kapcsolatos
napirendi pontot.

***
A testület soron következõ, évi elsõ testületi

ülését 2010. január 22-én tartja.

Jáki Réka
A testületi ülés teljes jegyzõkönyve a

www.rackeve.hu oldalon olvasható.

Idén is megtartottuk cipõsdoboz akciónkat az
Árpád FejedelemÁltalános Iskola (ÁFÁI) segít-
ségével.
A csomagokat az ünnep elõtti napokban osz-

tottuk szét a városban, illetve a társult települése-
ken élõ rászoruló gyermekeknek.

2009. december 23-án immár hagyományo-
san ismét megvendégelte városunk vezetése
polgárait. Azoknak, akik személyesen nem tud-
tak megjelenni, szolgálatunk szállította ki az
ebédet. A 200 adag babgulyást és lekváros buk-

tát Petre Béla konyhája fõzte, a kenyeret az RV
DunaABC és Pékség ajánlotta fel. Az ebédet dr.
Dávid László polgármester úr osztotta, és a ki-
osztásban aktívan közremûködtek az önkor-
mányzat képviselõi, illetve intézményünk dol-
gozói is.
Ezúton mondunk köszönetet mindenkinek,

akik részt vettek a szervezésben és az osztásban:
SzáleZsolt és felesége, PappLászló,BodorLász-
ló,AdácsiGábor, valamint az Ipari ParkKft.
Pszichológusunk 2010-ben is a lakosság ren-

delkezésére áll: minden hétfõn 8-10 óráig
Szivárvány Óvodában, 10-14 óráig az ÁFÁI-
ban, 14-20 óráig szolgálatunknál.
Továbbra is várjuk azok jelentkezését, akik

érdeklõdnek a jelzõrendszeres házi segítség-
nyújtás iránt. Az errõl szóló szórólapjaink meg-
találhatóak a forgalmasabb kereskedelmi egysé-
gekben, illetve szívesen adunk felvilágosítást in-
tézményünkben vagy a 24/523-306, 70/247-1000
telefonokon. Mindenkinek boldog, sikeres új
évet kívánunk!

Penke Tünde intézményvezetõ

Gyermekjóléti és Családsegítõ Szolgálat hírei

2010. január 1-jétõl általában 15%-kal
emelkedik a gépjármûadó, de a légrugós te-
hergépjármûvek jól járnak� segít az önkor-
mányzat is!
A gépjármûadóról szóló 1991. évi LXXXII.

törvényt � 2010. január 1-jétõl � a közteher-
viselés rendszerének átalakítását célzó tör-
vénymódosításokról szóló 2009. évi LXXVII.
törvény 78-80. §-aiban módosította. Többek
között a tehergépjármûvek esetében is egy
részleges értékkövetésre kerül sor, általában
a 2004 óta változatlan adómérték 2010-re
15%-kal emelkedik. A légrugós vagy azzal
egyenértékû rugózási rendszerû tehergépjár-
mûveket (ideértve a pótkocsikat, félpótkocsi-
kat is) és autóbuszokat az idén hatályos gép-
jármû-adómérték szerint adóztatja, a mér-
tékemelés csak a nem légrugós tehergépjár-
mûvekre, autóbuszokra, valamint a lakóko-
csikra, lakópótkocsikra vonatkozik.
Az önkormányzati adóhatóságok a közúti

nyilvántartás adatai (okmányiroda) alapján álla-
pítják meg a gépjármûadót. Az adóztatás a BM
Közigazgatási és Elektronikus Közszolgáltatá-
sok Központi Hivatala által az önkormányzati
adóhatóságok részére történõ adatszolgáltatás
alapján történik. A gépjármûadóban érintett jár-
mûvek központilag egységes szabályok alapján
kerülnek adóztatásra. A képviselõ-testületnek az
adóztatást befolyásoló hatása nincs. A befolyó
bevétel teljes egészében az önkormányzatot
illeti meg. Ahhoz, hogy az érintett jármûvek
üzembentartói a mértékemelést kompenzálni

tudják, ún. �Bejelentést� kell tenniük a �légru-
gós� tehergépjármûvekrõl, mivel az adatbázis
ilyen adatokat nem minden esetben tartalmaz.
AzÜgyfelek bejelentése alapján az önkormány-
zati adóhatóság jövõre módosítja a fizetési elõ-
írást tartalmazó határozatait.
Az ügyfelek teendõinek megkönnyítése és a

tömegesen jelentkezõ beadványok egyszerûsíté-
se érdekében az önkormányzati adóhatóság ûr-
lapot készített, melynek használatával és be-
nyújtásával lehetõség lesz a kedvezmény (ala-
csonyabb tétel) igénybevételére. Tekintettel ar-
ra, hogy a jogszabályi rendelkezés 2010. január
1-jén lép hatályba, így az említett változás-beje-
lentést legkésõbb 2010. január 15-ig kell az
érintetteknekmegtenniük.
Javasoljuk, hogy akik jövõ év január elsején

változatlanul üzembentartói lesznek a kedvez-
ményezett légrugózással rendelkezõ jármûtípu-
soknak és ezt a tényt a forgalmi engedély még
nem tartalmazta, mielõbb keressékmeg a közle-
kedési hatóságot hatósági bizonyítvány, illetve
az igazságügyi gépjármû-közlekedési mûszaki
szakértõt szakvélemény beszerzése végett. Akik
már rendelkeznek �útkímélõ tengely� bejegy-
zést tartalmazó forgalmi engedéllyel, úgy annak
személyes bemutatásával vagy másolatban tör-
ténõ csatolásával válnak jogosulttá a csökkentett
adómértékkel történõ adófizetésre. A bejelentési
ûrlap a város honlapjáról letölthetõ! (www.rac-
keve.hu/nyomtatványok/rendeletek/polgármes-
teri hivatal/adócsoport/bejelentés légrugós te-
hergépjármûvek adóztatására.

A légrugós tehergépjármûvek
adóztatásának változása
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JANUÁR22.
1. Elõterjesztés a város 2010. évi költségveté-

sének elfogadására (I. olvasat)
2. Elõterjesztés a KEVE-VÍZ Kft. 2010. évi üz-

leti tervénekmunkaterv szintjén történõ elfo-
gadására

3. Elõterjesztés az Ipari ParkKft. 2010. évi üzle-
ti tervének elfogadására

4. Elõterjesztés Ráckeve Város közbiztonsági
helyzetének értékelésére

5. Elõterjesztés a polgármesteri hivatal köztiszt-
viselõi teljesítményértékelésének alapjául
szolgáló teljesítmény követelmények 2010.
évi meghatározására

6. Elõterjesztés közbeszerzési terv elfogadására
7. Elõterjesztésmarketing pályáztatás elemzésé-

re, tapasztalatok összegzésére
8. Elõterjesztés Ráckeve Város Közfoglalkozta-

tási Tervének elfogadására
9. Elõterjesztés a Somlyó-szigeti ivóvízhálózat-

tal kapcsolatos peres ügy állásáról (A per
eddig lezajlott eseményei, valamint az ügyet
képviselõ szakjogász cég szakvéleménye és
értékelése, javaslattétele a teendõkrõl a jövõ-
re nézve.)

10. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

FEBRUÁR19.
1. Elõterjesztés a város 2010. évi költségvetésé-

nek elfogadására
2. Elõterjesztés az önkormányzat tisztségviselõ-

inek (polgármester, alpolgármester) célpré-
mium feladatainakmeghatározására

3. Elõterjesztés az önkormányzati kft.-k ügyve-
zetõ igazgatói prémiumfeladatainak megha-
tározására

4. Tájékoztatás a közalkalmazotti törvény és
végrehajtási rendeleteinek szabályaiban be-
következett változásokról, különös tekintet-
tel a vezetõi megbízásokra

5. Tájékoztató a Csepel-sziget és Környéke
Többcélú Önkormányzati Társulás 2009. évi
munkájáról

5. Beszámoló a szociális, egészségügyi, közok-
tatási társulások 2009. évi szakmai és pénz-
ügyi munkájáról

6. Tájékoztatás a sportegyesületek, szakosztá-
lyok, civil szervezetek 2009. évi munkájáról,
a részükre nyújtott önkormányzati támogatás
felhasználásáról

7. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

MÁRCIUS 19.
1. Elõterjesztés a 2009. évi költségvetési elõ-

irányzat zárszámadás elõtti módosítására
2. Elõterjesztés Ráckeve város szociális és gyer-

mekvédelmi rendeleténekmódosításáról
3. Elõterjesztés városi utak, közutak, járdák, csa-

padékvíz-elvezetõk állapotfelmérésérõl
4. Elõterjesztés felújítási és beruházási tervek el-

fogadására
6. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

ÁPRILIS 23.
1. Beszámoló a város 2009. évi költségvetésé-

nek végrehajtásáról
2. Beszámoló a nappali ellátás, tanyagondnoki

szolgálat és a jelzõrendszeres házi segítség-
nyújtásmûködésének kezdeti tapasztalatairól

3. Elõterjesztés a 2010/2011. tanévben indítható
óvodai csoportok, iskolai osztályok számá-
nakmeghatározására

4. Elõterjesztés a KEVE-VÍZ Kft., az Ipari Park
Kft. és a KÖR TV Kht. 2009. évi mérlegbe-
számolójának elfogadására

5. Beszámoló a Szivárvány Óvoda 2007-2009.
évi munkájáról

6. Elõterjesztés óvodavezetõi pályázat kiírására
7. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

MÁJUS
Közmeghallgatás
Napirendjén:
1) Ráckeve város 2010. évi költségvetése
2) Elõzõ közmeghallgatás óta történt események

ismertetése, elhangzott problémákra történt
intézkedések

3) Képviselõ-testület 4 évének értékelése

MÁJUS 21.
1. Beszámoló a 2009. évi gyermekjóléti és gyer-

mekvédelmi tevékenységrõl
2. Tájékoztató a Ráckevén illegális telephelyek-

rõl
3. Elõterjesztés a fogászati ellátás mint alapellá-

tás jövõjével kapcsolatos tennivalókról
4. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

JÚNIUS 18.
1. Elõterjesztés a város 2010. évi költségvetésé-

nek I. félévi módosítására
2. Elõterjesztés az Ipari Park Kft. és a KEVE-

VÍZ Kft. I-V. havi eredményének alakulásá-
ról

3. Elõterjesztés Ráckeve Város Szociális Szol-
gáltatás-tervezési Koncepciójának felülvizs-
gálatára

4. Elõterjesztés az óvodavezetõi pályázatok elbí-
rálására

5. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl

JÚLIUS-AUGUSZTUS ülésszünet

SZEPTEMBER17.
1. Beszámoló a város 2010. évi költségvetésé-

nek I. félévi teljesítésérõl
2. Beszámoló Ráckeve Város Önkormányzata

Gazdasági Programjának idõarányos teljesí-
tésérõl

3. Beszámoló a Polgármesteri Hivatal 2006-
2010. években végzett munkájáról, feladat-
hatáskör változásokról

4. Tájékoztató a város pénzügyi helyzetérõl
5. Beszámoló a képviselõ-testület átruházott ha-

tásköreinek teljesítésérõl

OKTÓBER
AZÚJ KÉPVISELÕ-TESTÜLET SZÁMÁRA

JAVASOLT NAPIRENDEK OKTÓBER-
N O V E M B E R - D E C E M B E R
HÓNAPOKRA:

ALAKULÓ ÜLÉS (a választást követõ 15
napon belül)

1. Választási Bizottság elnökének tájékoztatója
a választás eredményérõl

2. Az önkormányzati képviselõk és a polgár-
mester eskütétele, megbízólevelek átadása

3. Polgármesteri program ismertetése
4. A polgármester illetményénekmegállapítása
5. Alpolgármester megválasztása, tiszteletdíjá-

nakmegállapítása
6. Bizottságokmegválasztása
7. Elõterjesztés felújítási és beruházási feladatok

év végéig történõ ütemezésérõl
8. Beszámoló a város 2010. évi költségvetésé-

nek I-IX. havi teljesítésérõl

NOVEMBER19.
1. Beszámoló a város 2010. évi költségvetésé-

nek I-IX. havi teljesítésérõl
2. Elõterjesztés városi kitüntetések adományo-

zására
5. Javaslat a város 2011. évi költségvetési kon-

cepciójára
6. Tájékoztató az Ipari ParkKft. és aKEVE-VÍZ

Kft. 2010. év I-IX. havi eredményének ala-
kulásáról

DECEMBER17.
1. Elõterjesztés a 2010. évi városi költségvetés

elõirányzatának II. félévi módosítására
2. Javaslat a képviselõ-testület 2011. évi ülései-

nekmunkatervére
3. Elõterjesztés a KEVE-VÍZ Kft. által szolgál-

tatott víz és csatorna díjának 2011. évre törté-
nõmegállapítására

4. Elõterjesztés a 2011. évi szemétszállítási díjak
megállapítására

5. Elõterjesztés a helyi adórendeletek felülvizs-
gálatára

Ráckeve Város Önkormányzat Képviselõ-
testületének 2010. évi munkaterve
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A polgármesteri hivatalban Ráckeve belváro-
sának forgalmi rendjének változásáról 2009. no-
vember 30-án lakossági fórumot rendezett a vá-
ros vezetése.
Ez a kérdés régóta foglalkoztatjaRáckeve pol-

gárait, hiszen évek óta rendezetlenek a forgalmi
viszonyok. Különösen az Árpád hídról lejövet
kerülnek az autósok, kerékpárosok, gyalogosok
sokszor veszélyes közlekedési helyzetekbe,
amelyek közül jó néhány végzõdött már súlyos
személyi sérüléssel is járó balesettel. Akad azon-
ban még számos neurotikus pontja is a belvárosi
közlekedésnek.A korábbi képviselõ-testületek is
szerettek volna már egy forgalmi rendet szabá-
lyozó tervet kidolgozni, a jelenlegi képviselõ-
testület pedig aktívankereste az elmúlt években a
megoldást, amelyet most egy erre a célra kiírt
pályázat talán végre valóra válthat.
A hivatal nagy termében, az esti órákban több

mint 30 érdeklõdõ lakos jelent meg, különösen
azok közül, akik az érintett utcákban élnek és
közvetlenül is befolyásolhatja életüket, ingatla-
nuk állapotát a forgalmi rend változása.
Az önkormányzat részérõl jelen volt Novák

Csaba alpolgármester, Szadai József, a Pénz-
ügyi és Pályázati Bizottság elnöke, Vargáné
Ágoston Julianna városi fõépítész, Ihász Tibor
irodavezetõ,Molnár Józsefné csoportvezetõ és a
tervezõ AQUATERV-KOMPLEX KFT. részé-
rõl pedig Dorka János tervezõ, ügyvezetõ.
NovákCsaba alpolgármester vázolta aKMOP-

2009. 5.2.1/B számú pályázatra benyújtásra ter-

vezett projekt elõnyeit,miért gondolta úgy a város
vezetése, hogy ezt a pályázatot benyújtja.
Kérte a lakosságot, hogy próbáljanak meg

együttgondolkodni.
Ihász Tibor kifejtette: �A város lassan 10.000

lakosú lesz, igyekezni kell várossá válni. Ennek
a városnak egyetlen bevételi forrása a szépsége,
a vendégforgalma-idegenforgalma és a kereske-
delem.
Sajnos azonban nincs egy belvárosi magja

Ráckevének. Esténkéntmár kihalt, nem látni na-
gyon kirakatokat, nem sétálnak nézelõdõk. Be-
zár a boltok 60%-a.Nincs fa, nincs parkoló, nem
lehetmegállni, aHõsök terén õskáosz uralkodik,
különösen szerdán és szombaton.
Az elsõ kritikus pont az Árpád hídnál jelent-

kezik. Örök vita a hídról lejövõknek és felme-
nõknek az elsõbbsége. Mi helyi emberek meg-
szoktuk, hogy leengedjük a hídról jövõket, de ez
csak udvariasság.
Másik kritikus pont a Szent István téren, a

díszkút körül van, ahol már ki sem lehet hajtani.
Harmadik kritikus pont a Szent János tér.
Ezenkívül van egy kietlen, sivár fõutcánk.
Most kiírtak egy olyan pályázati lehetõséget,

amely kimondottan a belváros forgalmának csil-
lapítására szolgál.
A projektmegvalósítása után aKossuth Lajos

utca forgalma kettéválna a Szent János tértõl a
Hõsök tere felé történõ egyirányúsítással, az el-
lentétes forgalom József A. utca � Ady E. u. �
Móricz Zs. u. útvonalra terelésével. A csomó-

pontok beláthatóvá válnának, a parkolóhely-kí-
nálat nõne. A gyalogosoknak is biztonságosab-
bá válna a közlekedése a szélesebb járda és a ki-
sebb jármûforgalommiatt.
Ennek ára van � hangsúlyozta Ihász Tibor. �

Van akit hátrányosan érint persze, de a város
egészében kell gondolkoznunk.
Ez a beruházás nagy költségû, nem csak új

táblák lesznek kihelyezve, hanem az utakat
megerõsítve át fogják építeni, csatornázni, így
jól járhatóak, szépek, simák lesznek.
Novák Csaba felkérte a jelenlevõket, hogy

kérdéseiket, észrevételeiket tegyékmeg.
�Nagy Ilona jelenlévõ kérdezte, hogy ha mégis
megtörténnek a repedések, ki fizeti a kártérí-
tést?
Ihász Tibor válaszolt: �A beruházó önkor-

mányzaton keresztül a kivitelezõ. Elõírás lesz a
kivitelezõnek amegfelelõ felelõsségbiztosítás.�
� Nagy Ilona szerint a kamion- és teherforgal-
mat ki kellene a városból iktatni, amúgy jó
ötletnek tartja az átrendezést.
Ihász Tibor elmondta: �A beruházásnak ez az

elsõ lépcsõje. A Csepel-szigeti gerincút nyom-
vonala elindult, és lejön a HÉV mellett,
keresztülszeli a Sillingi utat, átmegy az olajfúró
kútnál ez lesz az elkerülõút a lórévi kanyarig,
Lórévnél továbbmegy a Lórév-Makád összekö-
tõútra, illetve a kompra. Elkerülik a teherjármû-
vek majd a várost Szigetszentmárton felõl teljes
egészében, Kiskunlacháza irányából, hiszen a
híd helye adottság.

Lakossági fórum
Ráckeve városának belvárosi forgalmi rend változásáról

2009. november 30. (tudósítás)
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�Nagy Ilona kérdezte: � Ebbõl mennyi esik az
Ady E. utcába?
Ihász Tibor: �Jelenleg az észak-déli forgalom

80%-ban a Kossuth Lajos utcán megy, a mara-
dék 20 jár a hátsó utakon. Ez át fog rendezõdni
50-50%-ra.�
� Balázs István kifejtette, hogy õ azt gondolja,
hogy vannak még ebben a városban árokprob-
lémák is, hiszen 3 darab víznyelõt õ takarít. A
szennyvízelvezetõ rendszer a Szerb templom fe-
lé haladva nem mûködik. Amíg a két parkoló
csapadékvíz-elvezetése nincs megoldva, addig
a házakhoz befolyik a víz � vonta le a következ-
tetést Balázs István.
Ihász Tibor örömmel válaszolt, mert ennek a

projektnek a része a csapadékelvezetés, ez is tá-
mogatott feladat. 400 millió forint a projekt, eb-
be nagyon sok feladat belefér � jelentette ki a
mûszaki iroda vezetõje.
� Gyene Attila kérdezte, hogy az Ady Endre utca
kétirányú lesz?
Ihász Tibor válaszolt: �A József Attila lesz

egyirányú, az Ady Endre utca a Gábor Áron ut-
cától délre lenne egyirányú.�
� Viski József kérdezte, hogy az autóbusz-forga-
lom lehetséges lesz az új forgalmi rendben?
Ihász Tibor szerint megpróbálják, lesz kor-

rekció, ha szükséges.
� VidákGyörgy aziránt érdeklõdött, hogymi lesz
a tervezett útvonal 00 szintje, a jelenlegi vagy
változik?
Dorka János tervezõ válaszolt: �Be van ter-

vezve, süllyesztve lesz. Az elképzelés, hogy az
AdyEndre utca át lesz csatornázva, úgy lesz kia-
lakítva, hogy a burkolatot lesüllyesztjük, és a
csapadékot zárt rendszerben vezetjük el.�
� Vidák György kérdezte, hogy milyen szerkezet
kerül alá?
Ihász Tibor szerint új pályaszerkezetet is kell

építeni. Ez önmagában megnyugtató. Ez az út 5
évig a város saját kezelésében lesz, ha valakinek
lesz panasza, akkor hamarabb meg lehet oldani,
mert egyébként több hónap mire a panasz oda-
kerül, ahová kell.
Dorka János ismertette a pontos pályaszerke-

zetet.
NovákCsaba elmondta, hogy aHõsök terénél

a híd lehajtó felõl ki lesz nagyobbítva, a parkoló
megszûnik, ezért nagyobb, szélesebb lesz az út.
� Nagy László közelinek érezte a ház és a jár-
mûvek közötti távolságot. Szerinte a Cadran
Pizzéria és a Városi Képtár közötti távolság,
ha leveszi is a kanyar élét, akkor is szûk, közel
mennek az épülethez a jármûvek.
Ihász Tibor válaszában elmondta, hogy 70

cm-nek kell lennie a ház és az utca között.
� Nagy Ilona arra volt kíváncsi, hogy megéri ez
az egész beruházás, a mûemlék jellegû házakat
megvédi, szebb lesz, vagy bedõl a ház és az
egésznek nem lesz semmi értelme?
NovákCsaba kijelentette, hogy hinni szeretne

a város vezetése a tervezõknek, õk minden bi-
zonnyal értenek hozzá.
Dorka János tervezõ szerint a mostani utakat

nem tervezték a jelenlegi kamionsúlyokra, ame-
lyek nagyonmegnõttek.
� Schneider István véleménye szerint már az
útépítés is rongálni fogja a házakat.
Ihász Tibor ezt nem így gondolja. Szerinte ez

a pályázat egy utolsó lehetõség, önerõbõl a pro-
jekthez szükséges több mint 700 milliót nem le-
hetne soha elõteremteni. Ha áprilisban nyer a pá-
lyázat, újra be kell adni õsszel amásodik forduló-
ra, valószínû, hogy 2011-ben történne az építke-
zés, 2013-ban lépne életbe az új forgalmi rend.
� Nagy László érdeklõdött, hogy mi történt az
évekkel ezelõtt már említett régi tervvel?
Vargáné Ágoston Julianna válaszolt: �Az

1998-ban elfogadott tervrõl nem mondott le a
város, csak ez egy kis része annak, hiszen nincs
erre annyi pénz. A hídról való forgalmat valaho-
vá be kell vezetni, ez a probléma él.�
�MolnárMónika azt kérdezte, hogy ha ez a pro-
jekt megvalósul, akkor Posta köz és a fodrász
közötti terület ki lesz sajátítva?
Novák Csaba megnyugtatóan válaszolta,

hogymindkettõre, a jobb oldalra és a bal oldalra
is van elképzelés, meg kell majd egyezni.
� Balázs Istvánné aziránt érdeklõdött, hogy az
Ady Endre utcára terveznek-e buszmegállót?
Ihász Tibor elmondta, hogy igen, terveznek: a

végrehajtó iroda elé és aMóricz Zs. utcába.
Dorka János tervezõ szerint ki lehet alakítani

bárhol, ahol a lakosság igényli, és van elég tá-
volság az elhelyezésre.
� Dr. Czerny Károly kifejtette, hogy át kellene
gondolni a Romantika cukrászda elõtti útsza-
kasz bevonását. Ez egy szimpatikus elképzelés
� szerinte �, hogy a Kossuth Lajos utcán lehes-
sen sétálgatni egyirányú utcában is. Tetszik ne-
ki a terv, de csak akkor, hogy amikor elkészül,
lezárják a végét, és sétálóutcává válik a város,
és majd egyszer megvalósul a Szent Vendel
körút.
Novák Csaba szerint valóban megszépülne a

belváros. Szélesebb járdák, színesebb szegé-
lyek, fák, utcabútorok tennék esztétikusabbá a
környezetet. A Szent István tér problematikáját
is át kell még gondolni. A belváros esztétikailag
megújul, a belvárost végre fölemeli a szürkeség-
bõl, nem csak praktikusabb lesz.
A templom elõtti és az iskola közötti rész is

egy káprázatos terv � az alpolgármester szerint.
Vargáné Ágoston Julianna elmondta, hogy a

terv szerint átkerülne a gyermek- és felnõtt
könyvtár a polgári iskolába. Az aszfaltos iskola-
udvar funkcióját veszti, nyitott parkolót lehetne
kialakítani és egy többfunkciós parkot, zárt par-
kot, nyári táborokra a könyvtárnak, progra-
mokat lehetne ott lebonyolítani. Többfunkciós
50-50 fõs tér kiállításokra, alkalmi jelleggel
színpaddal.

� Viski József kérdezte, hogy hogyan fog elférni
egy biciklis?
Dorka János tervezõ válaszában elmondta,

hogy 4 méter az aszfalt, 3 méteren valószínûleg
elfér egy biciklis.
� Viski József kifejezte aggályát, hogy mivel 2,60
méter széles egy nagy jármû, nem kellene a
parkolást ennyire fejleszteni � szerinte �, fõleg
a fõ utcán, mert minden nem fér el. A szélesebb
járdának 3,60 méternek kellene lennie, hogy
kerékpáros és gyalogos elférjen.
Dorka János tervezõ szerint, ha nem lehet a

fõutcán megállni, akkor nincs árurakodás. A ke-
rékpárforgalmat nem lehet a járdára terelni.
� Forgács György kérdezte, hogy a Szerb temp-
lomtól balra hogy lesznek kialakítva a járdák?
Dorka János válaszolt: �A nyílt árkok meg-

szüntetésével elegendõ helymarad a járdákra. A
jelenlegi kép csalóka.�
� Gyene Attila kérdezte, hogy pontos mûszaki
tartalommal kell már pályázni?
Ihász Tibor elmondta, hogy az elsõ körben

nem, elõször egy tanulmánytervet küld be a hi-
vatal és egy költségbecslést. A fillérre pontos
számítások amásodik körbemennekmár be.
� Vidák György szerint, ha a csatornarendszer
össze lesz kötve a jelenlegivel, amely kimegy a
Dunára, akkor az nagyon jó ötlet, támogatja.
Dorka János megnyugtatóan válaszolta, hogy

a tervben ez szerepel.
�Molnár Mónika arra kérdezett rá, hogy az
OTP sarkán lévõ csatornabûz megszûnik
ekkor?
Ihász Tibor elmondta, hogy nincs összefüg-

gésben a beruházással, de jövõre itt be lesz sze-
relve egy biofilter, ami ezt megszünteti.
Novák Csaba alpolgármester megköszönte a

jelenlévõknek, hogy eljöttek, a kreatív, hasznos
ötleteiket. Kifejtette, hogy nagyon hasznosnak
érezte az este folyamán felvetõdött kérdéseket és
a válaszokat, a közös együttgondolkodást. Biz-
tosította a jelenlévõket, hogy lakossági javasla-
tok alapján a tervezõk, a képviselõ-testület és a
város vezetése a pályázat beadására elkészült
tervet újra fogják gondolni.

Jáki Réka

Lakossági Fórum
Felhívás

Ráckeve Város Önkormányzatának
Képviselõ-testülete a Ráckevei Dunai
Strand területének jövõjérõl lakossági
fórumot tart a januári testületi ülés utáni
hétfõn, 2010. január 25-én 18.00 óra-
kor a Polgármesteri Hivatal nagyter-
mében. Várjuk az érdeklõdõket!
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Téli ünnepeink
Minden évszaknak megvannak a maga jel-

legzetes, már hagyományokon alapuló és
visszatérõ ünnepei, alkalmai városunkban.
Kezdõdött november 27-ével, amikor adventi
fényekbe öltözött Ráckeve. Az esõ, a városban
rendezett szalagavató ünnepség ellenére ismét
több száz ráckevei felnõtt, gyermek látogatott ki
a régi Városháza elõtti színpadon rendezett
programokra, és örülhettünk közösen a fan-
fárok hangjaira csodálatos fénysziluettbe
öltözött Ráckevének.
Aztán kicsit fagyosabb szombati napon a

MIKULÁS-FUTÁS vonzott ki az utcára szin-
tén nagy számú érdeklõdõt:

Városunkban december 5-én negyedik alkalom-
mal került megrendezésre aMikulás-futás. A
sportolni, kikapcsolódni vágyó ráckevei és kör-
nyékbeli lakosokmár délután 14 óráramegtöl-
tötték az ÁcsKárolyMûvelõdési Központ ud-
varát. A rendezvényre több környékbeli iskola

növendékei is neveztek:
� Árpád FejedelemÁltalános Iskola Ráckeve
� Szent Imre Katolikus Általános Iskola
Ráckeve

� Ady Endre GimnáziumRáckeve
� Thúry József Általános IskolaMakád
� Szent IstvánÁltalános Iskola Szigethalom.
KÖSZÖNÖM minden pedagógusnak és

edzõnek, aki összefogta és elhozta tanítványait
erre a hétvégi versenyre.
A résztvevõk egyre szélesedõ köréhez iga-

zodva bõvítettük a verseny kategóriáit is.

ÓVODÁSOKközül
1. helyezést ért el: Novák Levente
2. helyezést ért el: Gál Tibor
3. helyezést ért el: OrbánAnna

ALSÓTAGOZATOSLÁNYOKközött
1. NovákKata
2. Dancs Vivien
3. Körmendi Fanny

ALSÓTAGOZATOSFIÚK között
1. NovákGábor
2. Novák Zsombor
3. Sáfár Tamás

FELSÕTAGOZATOSLÁNYOKközül
1. Csáki Szabrina
2. Verebélyi Valentina
3. CsüllögMónika

FELSÕTAGOZATOSFIÚK közül
1. Judik Richard
2. Juhász Gergõ
3. Kristály Christopher

KÖZÉPISKOLÁSLÁNYOKközül
1. Lõrincz Enikõ

KÖZÉPISKOLÁSFIÚK közül
1. CsáporiMárton
2. FöldiMáté
3. DrevenkaMarcell

FELNÕTTNÕIKATEGÓRIÁBAN
1. Gencsi Anita
2. Lõrincz Anikó
3. Szabó Szilvia

FELNÕTTFÉRFIKATEGÓRIÁBAN
1. dr. Palásti Sándor
2. NovákMiklós
3. Szadai József

A VERSENY ABSZOLÚT GYÕZTESE
CSÁPORIMÁRTONLETT.
A 3,5 km futás után a versenyzõk tombolahú-

záson és kézmûves foglalkozásokon vehettek
részt. Ahhoz, hogy ez a rendezvénymegvalósul-
hasson, sok elkötelezett ráckevei polgár segítsé-
gére volt szükség.
KÖSZÖNÖM: Fórizs Sándor és Fórizs Sán-

dorné zoknikötõ vállalkozóknak; Petre Bélának;
a General com ügyvezetõ igazgatójának; Hor-
váth Zoltánnénak; Szamosvári Istvánnénak;
Szadainé Lerner Mónikának; Szadai Józsefnek;
a Virágsziget tulajdonosának; a V+M 96 KFT.
Kerékpár és Kerékpáralkatrész Bolt tulajdono-
sának; a ráckevei DM vezetõségének; a Buda-
pest Bank ráckevei fiókjának; Tápai Zoltánnak;
BeliczaiMargitnak; PéterhegyiMargitnak; Sim-
sik Györgynének; Bodor Lászlónak, a Ráckevei
Rendõrkapitányság dolgozóinak; ráckevei pol-
gárõröknek és az Ács Károly Mûvelõdési Köz-
pont dolgozóinak.

Simsik Zsuzsanna
Fotók: Jáki Réka
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December 6-án vasárnap az óvodások, kisis-

kolások örülhettek aMikulásnak és ajándékai-
nak a Savoyai-kastélyban:
Mikulásra vártunk!
Mire ezek a sorok az újság hasábjaira kerül-

nek, már szép emlék a karácsonyfa illata, a szik-
rázó csillagszóró fénye, a karácsonyi kalács íze,
szinte már el is felejtjük, hogy városunkban is
járt aMikulás.
Emlékezzünk együtt!
Emlékezzünk egy kedves eseményre!
2009. december 6-án, vasárnap délután a

Savoyai-kastélyban mintegy 100 óvodás és kis-
iskolás gyermek várta, hogy megérkezzen a
VárosiMikulás.
Elõször LovassynéKissMatild óvodapedagó-

gus, tagóvoda-vezetõ köszöntötte a gyerekeket.
Õ az, aki már 6. éve fõ szervezõje ennek a

programnak.
Az utána következõ �szakállas bácsi� még

nem aMikulás, hanemdr. Dávid László, Rácke-
ve Város Polgármestere volt. Kedves szavakkal
üdvözölte amegjelenteket.
A várakozás egyre nagyobb volt.
Gyerekzsivaj töltötte be a kupolatermet, ahol

már állt a csodálatosan szép karácsonyfa is.

Hogy gyorsabban teljen a Mikulás-várás ide-
je, a Gézengúz együttes szórakoztatta a kipirult
arcú kicsiket és hozzátartozóikat.
A közös éneklés hangjaira végre megérkezett

aMikulás, aki türelemmel hallgatta meg a bátor,
egyedül verselõ gyerekeket, és produkciójukat
szaloncukorral is jutalmazta.
Nemcsak a szereplést vállaló, hanem minden

jelen lévõ kicsi és nagyobb gyerek is ajándékot
kapott: csoki-Mikulást, szaloncukrot, piros al-
mát.
Az ajándékozás után kakaóval, kaláccsal lak-

hattak jól a jelen lévõk.
Aki ott volt, azt gondolom, jól éreztemagát.
Köszönet ezért minden támogatónknak, akik

a következõk voltak: Csiki Gáborné, Ráckeve
Város Egészségügyi és Szociális Bizottsága,
Petre Béla, ReichMárton, Bodor Attila.
Köszönet a Szivárvány Óvoda Dömsödi úti

tagintézménye dolgozóinak, a Savoyai-kastély
személyzetének, végül, de nem utolsósorban
LovassynéKissMatildnak és férjének.
Remélem, a Mikulás 2010-ben is ellátogat

Ráckevére!
Kulcsárné Paska Ibolya

óvodavezetõ

A nyugdíjasokról sem feledkezett meg Rác-
keve Város Önkormányzata, Simsik Zsuzsan-
na képviselõ kitartó szervezõ munkájának a
meghatódott, idõs emberek könnyesen mond-
tak köszönetet.

December havában a bölcsõdékben, óvo-
dákban, iskolákban és közintézményekben zaj-
lottak a karácsonyi készülõdés, a várakozás al-
kalmai, ünnepei.

A Ránki György Mûvészeti Alapfokú Iskola
karácsonyi estjén � ahogyan egyik kedves nézõ
szülõ megjegyezte � �kinõttük a Savoyai-kas-
tély kupolatermét�, hiszen annyian összegyûl-
tünk, hogy gyönyörködhessünk a gyermekek
csodálatos énekhangjában, a zenéjükben, tán-
caikban, betlehemesükben, hogy valóban ki-
csinek bizonyult már a szép kupolaterem. De a
szívünk ismét kinyílt az ünnepre, ezért köszönet
illeti a mûvészeti iskola vezetését, felkészítõ ta-
nárait, pedagógusait.

Fotók: DarabontMária
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December 19-én a hirtelen ránk szakadó
nagy télben igazi karácsonyi koncerten ünne-
pelhettünk együtt ismét a Savoyai-kastélyban.
Mesebeli, letûnt idõk hangulatát idézte a ba-
rokk ablakokon át kitekintve a szakadatlanul
hulló, kavargó pelyhes fehér hó. A teremben
viszont hallgathattunk gyönyörû karácsonyi
verseket Sallai Nóra ráckevei születésû bárso-
nyos hangú színmûvésznõnk elõadásában, a

Szegedi Kis István Kórus énekeit, a Ránki
György Alapfokú Mûvészeti Iskola tanárainak
muzsikáját és aAdLibitum fúvósötös, valamint
Szakács Ildikó énekmûvész koncertjét.
Ekkor került sor a város kitüntetettjeinek

díjátadó ünnepségére is. A díjakat dr. Dávid
László polgármester adta át.
A közös karácsony után mindenki számára

következtek a meghitt családi ünnepek, ame-

lyeken mindig lehetõségünk nyílik arra, hogy
kicsit figyeljünk egymásra, szeretteinkre, telí-
tõdjünk jó érzésekkel, kipihenjük az elmúlt esz-
tendõ fáradalmait és felkészüljünk az új kihí-
vásokra, az új teendõkre, a talán megpróbálta-
tásokat is hozó, mégis várva várt Új Évre!

Jáki Réka
Fotók: Darabont Mária, Jáki Réka

üünnnnee pp  pp rr oo gg rr aammookk  üünnnnee pp  
Karácsonyi koncert



Díszpolgári Oklevél
Adassék az érdemnek megbecsülés és tisztes-

ség!
A városunkért folytatott fáradozás, a polgári

szorgalom minden ráckevei polgár megbecsülését
kivívja. Ráckeve városának polgármestere, jegy-
zõje, a képviselõ-testület valamennyi esküdt pol-
gára úgy határozott, örökíttessék meg érdemeket
elismerõ díszpolgári oklevéllel mindazok neve, je-

les cselekedete, akik városunk felvirágoztatásáért az átlagos polgári szor-
galomnál nagyobbmértékben fáradoztak.
Ilyen különösen érdemes polgártársunkBrezinaKároly Címzetes apát

Úr, aki életét, több évtizedesmunkásságát Ráckevének, aKatolikus Egy-
házközösségnek szentelte.
Brezina Károly Címzetes apát, Címzetes esperes, vagyonkezelõ, a

püspöki székház gondnoka. 1958. január 24-én született Ráckevén. Káp-
láni és hitoktatói tevékenységét 1986. június 24-ei felszentelését követõ-
en kezdte meg városunkban. A keresztény erkölcsi értékrendet, szilárd
hitbeli meggyõzõdést, a példás családi életet mindenkor következetesen
védelmezte, prédikációiban nagy hangsúlyt fektetett ezekre, a tanítá-
sokra.
Az Õ közremûködésével valósult meg a templomtorony, a templom-

tetõ és a csatorna újjáépítése, a templom festése, ólomüveg ablakainak
cseréje, ezáltal a katolikus templomRáckeve Város díszévé vált. Gazda-
sági szervezõ munkája által tovább bõvült és új épületet kapott a Szent
Imre Katolikus Általános Iskola. Az iskola most elkészült új tornaterme
nemcsak a diákoknak, de a város lakóinak is sportolási lehetõséget bizto-
sít.
Lelkipásztori tevékenységét, mély teológiai felkészültségét egyház-

megyei kitüntetései, tisztségei igazolják. 1997-tõl Címzetes esperes,
2003-tól a Szent Imre Katolikus Általános Iskola vagyonkezelõje, 2004-

tõl Címzetes apát, mely tisztségeket jelenleg is gyakorolja.

Városunkban végzett kiemelkedõ tevékenysége mellett országos
tisztségeiben a nemzetközi kapcsolatok építésével is mindig Ráckevét
és amagyar nemzetet szolgálta.
Adassék ezért érdemeinekmegbecsülés és tisztesség!
Mindezek elismeréseként RáckeveVáros Képviselõ-testülete, Polgár-

mestere és Jegyzõje határozatából a díszpolgári oklevelet érdemei meg-
örökítésére Brezina Károly Címzetes apát úrnak, mindnyájunk példaké-
pének tisztelettel adományozzuk, kívánva Ráckeve díszpolgárának,
hogy még sokáig tevékenykedjék körünkben a város további felvirágoz-
tatásáért.
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Ráckeve 2009. év kitüntetettjei

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Közalkalmazotti Díj

kitüntetésben részesítette

Nagy Imrénét.
Nagy Imréné 1980-ban kezdett dolgozni a

Ráckeve Nagyközségi Közös Tanács adminiszt-
rátoraként, majd a makádi kirendeltség vezetõje
lett. 1992-tõl testületi munkatársként tevékeny-

kedik a Ráckevei Polgármesteri Hivatalban. Munkája szorosan kap-
csolódik a képviselõ-testület és bizottságainakmûködéséhez, az ülések
elõkészítésétõl a döntések rögzítésén, nyilvántartásán át azok köz-
zétételéig minden feladat elvégzésében tevékenyen részt vesz.
Munkáját fáradtságot nem ismerve, szeretettel, lelkiismeretesen végzi.
Sokrétû feladatai közben arra is figyelmet fordít, hogy ötleteivel segítse
a testületi munkát. Korrekt, pontos munkavégzésével nagyban támo-
gatja a város képviselõinek, a hivatal irodavezetõinek és munkatár-
sainakmindennapos tevékenységét.
Kiemelkedõ munkássága elismeréséül Ráckeve Város Önkormány-
zatának Képviselõ-testülete Nagy Imréné testületi munkatársat
Közalkalmazotti Díj kitüntetésben részesítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

RáckeveKiválóMestere Díj

kitüntetésben részesítette

Ócsai Sándort.

Ócsai Sándor 1954-ben született Farmoson.
Ma városunk elismert ésmegbecsült polgára.

Kiváló szakértõje és mûvelõje a templomtornyok építésének és
felújításának. Nem csak Ráckevén és a környezõ településeken, hanem
országosan is kiváló szakemberként ismerik. Igényes munkájának és
ismertségének köszönhetõen folyamatosan kap felkéréseket, megren-
deléseket az országminden területérõl.
Szépmûvészi munkája révénmegújult városunk református és kato-

likus templomának tornya, látványukkal messzirõl hirdetik az alkotó
mesteri munkáját.
Kiemelkedõ munkássága elismeréséül Ráckeve Város Önkormány-

zatának Képviselõ-testülete Ócsai Sándor templomépítõ-felújító és
karbantartómestert RáckeveKiválóMestereDíj kitüntetésben része-

sítette.
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RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Pedagógiai Díj

kitüntetésben részesítette

Kissné Bácskai Rózsát.

Kissné Bácskai Rózsa 1955-ben született Bu-
dapesten.

Az Esztergomi Tanítóképzõ Intézet levelezõ szakos hallgatójaként
szerzett diplomát. Munkáját a Ráckevei Általános Iskolában kezdte,
jelenleg is ott tanít. Nem csak az oktató-nevelõ munkával, hanem a
gyermekek tanórán kívüli nevelésével is foglalkozik.
Néptáncoktatói végzettségét megszerezve az alsó tagozatos gyerme-

kek számára tánccsoportot szervezett, melynek keretén belül népi já-
tékokat, népi hagyományokat sajátítottak el kis táncosai.
Kiemelkedõ munkája során mindig a minõségre törekszik. Szakmai

felkészültsége és a kollégáival való jó kapcsolata alapján évek óta az al-
só tagozat munkaközösségének vezetõje. Mint középszintû vezetõ se-
gíti, irányítja a hozzá tartozó kollégák munkáját, a rábízott feladatokat
mindig maradéktalanul ellátja. Szabadidejének egy részét is a gyere-
kekkel való foglalkozásnak szenteli, tanulmányi versenyekre készíti fel
õket, táborokat szervez. A gyermekek számára a szabadidõ hasznos el-
töltéséhez pályázatok benyújtásával igyekszik az anyagi forrást megte-
remteni.
Kiemelkedõ munkássága elismeréséül Ráckeve Város Önkormány-
zatának Képviselõ-testülete Kissné Bácskai Rózsa pedagógust
Pedagógiai Díj kitüntetésben részesítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Ráckeve Szolgálatáért Díj

kitüntetésben részesítette

MesternéVeszeliMáriát.

Mesterné Veszeli Mária születésétõl Rácke-
vén él.

AzÁllamigazgatási Fõiskolán folytatott tanulmányainak befejezésé-
tõl kezdve a helyi közigazgatásban dolgozik, tevékenysége elsõsorban
a város polgáraihoz,mint ügyfelekhez kapcsolódik. Jelenleg a város al-
jegyzõje, a Polgármesteri Hivatal Igazgatási és Ügyfélszolgálati Irodá-
jának vezetõje.
Munkáját lelkiismeretesen, nagy szakmai tudással, hozzáértéssel és

nagyfokú felelõsségtudattal végzi. Személye amegbízhatóság és a pár-
tatlanság mintaképe lehet minden köztisztviselõ számára. Precíz szak-
mai tevékenységével hozzájárul az önkormányzat és a polgármesteri
hivatal munkájának stabilitásához. Emberi kapcsolatait minden terüle-
ten a segítõkészség és az empátia jellemzi.
A városi kitüntetések alapításakor, 1995-ben az akkori képviselõ-

testület elsõként részesítette Közszolgálati Díj kitüntetésben. 2001-ben
a Pest Megyei Önkormányzat Nyáry Pál-díját kapta meg igényes, ma-
gas szintû köztisztviselõi és közösségi munkájáért.
A városért végzett kiemelkedõ munkássága elismeréséül Ráckeve

Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete Mesterné Veszeli
Máriát Ráckeve Szolgálatáért Díj kitüntetésben részesítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Közmûvelõdési és
Mûvészeti Díj

kitüntetésben részesítette

KakukPált.

Kakuk Pál 1949-ben született a Borsod me-
gyei Királdon. Élete a tánc, a néptánc és annak tanítása, miközben ne-
vel, mesél, farag. Tanulóit az életre, a mûvészet iránti szeretetre tanítja.
Keze alól olyan emberek nõnek fel, akik tisztelik a néphagyományt,
szeretik a magyar népzenét és néptáncot, kultúránkat, és általuk talán
nem vesznek el a végtelen idõben õsi örökségeink. 18 évesen felvételt
nyert aMagyar Állami Népi Együttesbe, ahol táncosként, majd késõbb
tánckarvezetõ koreográfusként dolgozott 25 éven keresztül. Megis-
merkedett Erdélyi Tiborral, akitõl a fafaragás mûvészetét tanulta. Több
alkalommal volt önálló kiállítása. Fafaragványai között találhatók népi
használati tárgyak, különbözõ táncjeleneteket ábrázoló faliképek és
pásztorbotok.
Munkája elismeréseként elõször Szocialista Kultúráért Díjat kapott,

majd 1991-ben a Táncmûvészeti Szövetség Nívó-díjban részesítette.
Százhalombattán aKözmûvelõdésiDíjat, aMegyeiÖnkormányzattól a
Megyei Népmûvészeti Díjat, a Ránki György Mûvészeti Iskola peda-
gógusaként aRánki-díjat, aMagyarÁllamiNépi Együttestõl azÖrökös
Tagsági Díjat kaptameg a szakma és a közösségek elismeréseként.
Kiemelkedõ mûvészeti munkássága elismeréséül Ráckeve Város

Önkormányzatának Képviselõ-testülete Kakuk Pál néptánc- és fafara-
gómûvészt Közmûvelõdési ésMûvészeti Díj kitüntetésben része-
sítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Közmûvelõdési és
Mûvészeti Díj

kitüntetésben részesítette

Rátonyi Józsefet.

Rátonyi József 1942-ben született Budapes-
ten. 1962-ben felvételt nyert a Magyar Képzõmûvészeti Fõiskolára,
ahol tanulmányai befejeztével tanársegédként, tanárként, majd a Res-
taurátor Tanszék adjunktusaként tevékenykedett.
Munkásságának jelentõs részét köztéri portré és figurális szobrai al-

kotják,melyeket nagyszerûmintázás, erõteljes plasztika, kitûnõ jellem-
és lélekábrázolással formálmeg.
Egyik stílusirányzathoz sem akar tartozni, a maga útját járja. Nagy

tisztelettel fordul az európai szobrászat hagyományaihoz. Legfonto-
sabbnak a tanítást, a tudás továbbadását tartja.Mûveit számtalan egyéni
és csoportos kiállításonmegcsodálhatjuk.
1968-ban elnyerte aMagyarKépzõmûvészeti Fõiskola pályázatának

fõdíját, 1971-ben a Szegedi Nyári Tárlat-díjat. Köztéri szobrait a Mû-
velõdési Minisztérium négyszer jutalmazta Nívó-díjjal. Szakmai és
mûvészi munkásságát 1981-benMunkácsy-díjjal is elismerték.
Szobrai, mûvészi alkotásai Ráckeve több pontján is megcsodálha-

tók. Az önkormányzatot Nyári Pál bronzzal bevont gipsz szobrával
ajándékoztameg.
Kiemelkedõ mûvészeti munkássága elismeréséül Ráckeve Város

Önkormányzatának Képviselõ-testülete Rátonyi József szobrászt Köz-
mûvelõdési ésMûvészeti Díj kitüntetésben részesítette.
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RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Közbiztonsági Díj

kitüntetésben részesítette

PappAttilát.

Papp Attila 1971-ben született Budapesten.
1992. február 16. óta a Ráckevei Rendõrkapi-

tányság dolgozója. Pályafutásának elsõ öt évében járõr és körzeti meg-
bízott beosztásban a Közrendvédelmi Osztályon, azt követõen nyomo-
zóként a Bûnügyi Osztályon teljesített szolgálatot. 1999-ben alosztály-
vezetõi megbízást kapott, 2004-tõl a Közrendvédelmi Osztályt vezeti.
Szakmai tevékenységét hozzáértéssel, felkészülten végzi. Munkájában
legfontosabb számára Ráckeve város lakosságának közbiztonsága, az
állandó rendõri jelenlét biztosítása, az állampolgárok biztonságérzeté-
nek növelése.
Jelentõs szerepet vállalt a Ráckeve Város Önkormányzata által léte-

sített térfigyelõ rendszer mûködésének koordinálásában.
Kiemelkedõ közbiztonsági munkássága elismeréséül Ráckeve Vá-
rosÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete PappAttila rendõr õr-
nagyot Közbiztonsági Díj kitüntetésben részesítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Közegészségügyi Díj

kitüntetésben részesítette

Bodzánné dr. PatakiMártát.

Bodzánné dr. Pataki Márta Budapesten szü-
letett. 1990-ben orvosi diplomát szerzett a Sem-
melweis Orvostudományi Egyetemen, 1996-

ban az anaesthesiológiai és intenzív therapiás szakvizsgát, 2004-ben a
háziorvosi szakvizsgát tette le. Közel tíz éve tevékenykedik házior-
vosként városunkban a betegek legnagyobbmegelégedésére.
Kedves, mosolygós, kellemes természetével bizalmat kelt az embe-

rekben. A lakosság tiszteli, szereti, munkáját odaadással, lelkiismerete-
sen végzi. Kiemelten fontosnak tartja az egészségnevelést, egészségfej-
lesztést.
Folyamatosan képezi magát annak érdekében, hogy az általa ellátott

betegek a lehetõ legjobb orvosi ellátást kapják.
Kiemelkedõ közegészségügyi munkássága elismeréséül Ráckeve

Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete Bodzánné dr. Pataki
Márta háziorvost Közegészségügyi Díj kitüntetésben részesítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Testnevelési és Sport Díj

kitüntetésben részesítette

SchneiderGabriellát.

Schneider Gabriella 1985 óta dolgozik az
Árpád Fejedelem Általános Iskolában. Élete,

munkája középpontjában a sportra, az egészséges életmódra és a haza-
szeretetre történõ nevelés áll.
Szinte minden korosztálynak (óvodásoknak, iskolásoknak, felnõt-

teknek) tart gerinc ésmobilizációs, tartásjavító tornát.
Rendszeresen szervez túrákat, ahol a különbözõ tájakmegismerésén

túl a természet védelmére és szeretetére neveli kis nebulóit.
Figyelemmel kíséri a tanulóknak meghirdetett pályázatokat, verse-

nyeket, amelyekre lelkiismeretesen felkészíti tanítványait.
Példamutatóan, fáradhatatlanul szolgálja a testnevelés és kultúra

ügyét a tanórákon, és azon túl is.
Kiemelkedõ sportteljesítménye elismeréséül Ráckeve Város Önkor-
mányzatának Képviselõ-testülete Schneider Gabriellát Testne-
velési és Sport Díj kitüntetésben részesítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Közegészségügyi Díj

kitüntetésben részesítette

Dr. Szijártó Józsefnét.
dr. Szijártó Józsefné Kecelen született. Az

egészségügyi szakközépiskola elvégzése után
általános asszisztensi képesítést szerzett Kalo-
csán, majd az Egészségügyi Továbbképzõ Inté-

zet röntgen asszisztensi szakképesítését szereztemeg.
Tíz éve kezdett a Ráckevei Szakorvosi Rendelõintézetben röntgen

asszisztensi munkatársként tevékenykedni.
A lakosság tiszteli, szereti, munkáját odaadással, lelkiismeretesen

végzi. Intelligenciája, szakmaimegbízhatósága és a betegekkel szemben
tanúsított empátiaképessége elismeréseként 2005-ben intézetvezetõ
fõnõvéri kinevezést kapott. Nehéz és sokrétû feladatait precízen, hatá-
rozottan és emberségesen végzi, nagy segítséget nyújtva a szakrendelé-
sek orvosainak, az intézet igazgatóinak és az irányítása alá tartozóknak.
Kiemelkedõ közegészségügyi munkássága elismeréséül Ráckeve

Város Önkormányzatának Képviselõ-testülete dr. Szijártó Józsefné
intézetvezetõ fõnõvért Közegészségügyi Díj kitüntetésben
részesítette.

RáckeveVáros ÖnkormányzatánakKépviselõ-testülete

Pedagógiai Díj

kitüntetésben részesítette

Csereklei Károlynét.

Csereklei Károlyné 1952-ben született Rácke-
vén, ma is városunk lakója.

1970-ben kezdett dolgozni az Iskola úti óvodában. Diplomáját 1974-
ben szerezte a Kecskeméti Óvónõképzõ Intézetben.

Pedagógiaimunkáját nagy felelõsséggel végzi, szeretettel ésmeg-

értéssel közeledik a gyermekekhez. Nevelõ munkája során különös
figyelmet szentel egyéni képességüknek, tehetségüknek, fejlõdé-
süknek. Kis csemetéihez fûzõdõ viszonyát az õszinteség és következe-
tesség jellemzi. Csoportjában nyugodt és békés légkört biztosít.
A reá bízott gyermekekkel rendszeresen és eredményesen vesz részt

rajzpályázatokon.
Jó pedagógiai érzéke, alapos szakmai felkészültsége és kollégái tuda-

tos segítése nagy elismerést váltott ki az óvoda nevelõtestülete körében.
1980-ban vezetõhelyettesi megbízást kapott, késõbb a tagintézmény ve-
zetõje lett. Vezetõi munkáját a precízség, pontosság jellemzi.
Kiemelkedõmunkássága elismeréséül RáckeveVárosÖnkormányza-

tának Képviselõ-testülete Csereklei Károlyné óvodapedagógust
Pedagógiai Díj kitüntetésben részesítette.
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�Az a tény, hogy anyanyelvemmagyar,
és magyarul beszélek, gondolkozom, írok
életem legnagyobb eseménye,
melyhez nincs fogható.�

Kosztolányi Dezsõ

2009. december 3-án került sor az egyházme-
gyei helyesírási versenyre, melynek iskolánk, a
Szent Imre Katolikus Általános Iskola adott ott-
hont. Egyházmegyénk mind a nyolc iskolája
részt vett az általunk meghirdetett versenyen,
melyen másodiktól nyolcadik évfolyamig ad-
hattak számot tudásukról a gyerekek. A felada-
tokat az elõzõ évfolyamok tan-
anyagából állítottuk össze, me-
lyek szövegeibe, játékos felada-
taiba igyekeztünk becsempészni
a közelgõ ünnepek népszokásait,
eseményeit is. Az ünnepélyes
megnyitó után kezdõdött a mint-
egy egy órán át tartó verseny.
Délben meleg ebédet kaptak a
versenyzõk és kísérõik. Délután-
ra egy kis városnézést terveztünk.
Elsõ állomásunk a Szerb temp-
lomvolt, ahol Osztoicsné Erzsike
néni lelkiismeretes és nagyon ér-
dekes idegenvezetését hallgathat-
ták meg vendégeink. Köszönjük,

hogy mindezt szabadidejébõl áldozta ránk. Ezt
követte a Városháza kilátójáról a gyönyörû ad-
venti díszítésben lévõ városunk megtekintése.
Ezúton köszönjük a Skarica Máté Városi
Könyvtár igazgatójának, Hegyi Gergely úrnak,
hogy kedvezményes belépõvel mehettünk fel a
kilátóba. Miután mindenki kellemesen elfáradt,
következett az iskola tornatermében a várva-várt
eredményhirdetés. Iskolánk diákjai nagyon szé-
pen szerepeltek.
Íme a legjobb eredményt elért tanulóink neve.
KecskésMárton 2. a osztály 1. helyezett
Hajnal Anna 2. b osztály 3. helyezett

Mertl Enikõ 4. a osztály 1. helyezett
Süveges Imre 8. osztály 2. helyezett
Gratulálunk nekik a szép eredményekhez!

A gyõztesek nagyon szép és értékes könyvju-
talmakat vehettek át. A Pro Pedagogia Christina
Alapítvány pályázatán nyert összeg nagymér-
tékben hozzájárult a verseny színvonalas és si-
keresmegrendezéséhez.
Reméljük, hogymindenki jól éreztemagát, és

élményekkel gazdagodva térhetett haza. Köszö-
nöm minden kollégámnak az áldozatos mun-
káját.

CsótinéMádai Rita

Egyházmegyei helyesírási verseny

December 9-én a római katolikus egyház je-
les képviselõi és Ráckeve hívei ünnepélyes
gyászmisén búcsúztatták el a ráckevei Keresz-
telõ Szent János Katolikus Templomban
Gavora Béla Atyát, aki több mint 40 éven át
szolgálta az egyházat és vezette a katolikus hí-
veket.
Fõtisztelendõ Gavora Béla c. apát, ny. rác-

kevei plébános életének 94., pappá szentelésé-
nek 71. évében, 2009. november 28-án szent-
ségekkel ellátva hunyt el.

Gavora Béla 1915. május
20-án született Budapesten,
1939. június 16-án szentelték
pappá Székesfehérváron.
Papi szolgálatát káplánként
kezdteRáckevén 1939-43 kö-
zött, majd Székesfehérvár-
Felsõvárosban 1943-44 kö-
zött. Egy évi tábori lelkészi
szolgálat után káplánként ke-
rült vissza Székesfehérvár-

Felsõvárosba 1946-ban, majd ugyanitt admi-
nisztrátorként mûködött 1948-55 között. 1955-
ben vezetõ lelkészi beosztást kapott Máriare-
metén, ahonnan 1957-ben kerül Ráckevére,
mint plébános.

36 éven át, 1993-ban történt nyugállomány-
ba vonulásáig hûséges szeretettel szolgálta a
híveket Ráckevén. Nyugdíjas éveit 1999-tõl az
Országos Papi Otthonban töltötte. Szolgálatot

végzett az egyházmegyei szentszéki bíróság-
ban,mint szentszéki bíró 1952-56 között, és es-
peresi hivatalt látott el 1957-64 között. Papi
szolgálata elismeréseként ráckevei címzetes
apáttá nevezték ki 1980-ban.

A szentmise után földi maradványait � vég-
akarata szerint � a ráckevei Szent Domonkos
temetõben helyezték örök nyugalomra.

Szöveg és fotók: Jáki Réka

Elhunyt Gavora Béla plébános
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2009 elsõ igazi téli napján, december 16-án
Makádon ünnepélyes keretek között került át-
adásra a Körjegyzõségi Hivatal nagytermében
az Új Magyarország Fejlesztési Terv Közép-
Magyarországi Operatív Program �Belterületi
csapadékvíz-elvezetés és gyûjtés� címû pályázat
keretébenmegvalósult beruházás.
Az utóbbi években a Csepel-sziget legtávo-

labbi csücskében lévõ kis község, amelynek la-
kossága a 2008-as népszámlálás adatai szerint
1252 fõ, egyre gyakrabban hallat magáról fej-
lesztéseivel, pályázataival. Az idén tavasszal a
Thúry József Általános Iskola újult meg egy
16,5 millió forintos pályázati támogatásból és 9
millió forintos önrészbõl, amely során kicserél-
ték a régi nyílászárókat, beszigetelték, beszínez-
ték kívülrõl az épületet, de a fûtést is korszerûsí-
tették. Óriási változást és örömet hozott ez a fej-
lesztés amakádi iskola számára.
A Körjegyzõségi Hivatal az iskola

épületében átalakított szárnyba költözött.Még
a tavalyi év során a község vezetése az egyko-
ri pinceklub helyiségét felújítva berendezett
egy helytörténeti galériát, ahol az erre járó
érdeklõdõk megismerkedhetnek a több száz
éves történelmi múlttal rendelkezõ település
helytörténetével, hagyományaival, szoká-
saival, viseletével, a hétköznapok és ünnepek
jeles alkalmaival és a környék természeti
szépségeivel.
A református templomban megnyílt a

makádi református egyház és gyülekezet
életét bemutató kamara kiállítás, valamint sor
került a templom tetõzetének felújítására.
Felavatták az országzászlót, kialakítottak egy

szép teret, láthatóan egyre nagyobb figyelmet
fordít a község vezetése az esztétikus külsõre,
arra, hogy vonzóvá és élhetõvé tegyék települé-
süket. A közelmúltban Makádon csaknem 350
millió forint értékû fejlesztési beruházás valósult
meg.
Az idei évben három nagy kihívásnak tett ele-

get Makád, amikor benyújtotta pályázatait: az
óvoda infrastrukturális fejlesztésére, a szilárd út-
burkolati utak kialakítására és a most megvaló-
sult belterületi csapadékvíz elvezetésére, az eh-
hez kapcsolódó tó revitalizációjával.
A beruházáshoz 12millió forint önrészt tudott

Makád Község Önkormányzata biztosítani az
Európai Unió és a Magyar Állam által nyújtott
121 318 000 forintos támogatáshoz. A település
80%-a kapott új csapadékvíz-elvezetést, így
ezentúl az utak állapotát is kímélni lehet.
Heil Péter, a Miniszterelnöki Hivatalt vezetõ

miniszter kabinetfõnöke ünnepi köszöntõjében
elismerõ szavakkal illette Makád Község
Önkormányzatát és gratulált a projekt meg-

valósításához, amelyrõl elmondta, hogy
méreteit tekintve talán nem olyan nagy összeget
igénylõ beruházás volt, mint más nagyobb
településeken, városokban, de mindenképpen
fontos,mert egy kis közösség életébenmindenki
számára pozitív és érezhetõ változást ered-
ményez. A kabinetfõnök úr kitért még a
következõkre:
Az Európai Unió és a magyar kormány fej-

lesztési támogatásai óriási lehetõségeket nyitot-
tak meg az ország kistérségei elõtt, ezekrõl a
médiák nap mint nap tájékoztatnak. A most át-
adásra kerülõ projekt által a környezet tovább
szépült és a makádi emberek élete gazdagodik.
Hangsúlyozta, hogy az ilyen és az ehhez hasonló
projektek megvalósulása teszi kézzelfoghatóvá
azokat az ígéreteket és erõfeszítéseket, amelye-
ket a kormány tesz a választók felé.

Heil Péter kiemelte, hogy a Ráckevei Kistér-
ségben 13 milliárd forint értékû fejlesztés való-
sult meg a 165 különbözõ projekt során. Ebbõl
Makád beruházásai az elmúlt évben 350 millió
forintba kerültek.
Makádon egy fõre kb. 250.000 forint értékû

támogatás jutott ebbõl, és ezek a számok azt bi-
zonyítják, hogy Magyarország jól használja az
unió által felkínált lehetõségeket.
A kabinetfõnök úr köszöntõjének végén azt

kívánta, hogy ez a csapadékvíz-elvezetést szol-
gáló beruházás oldja meg az ezzel kapcsolatos
eddigi gondokat, használják ki a létrehozott tó
által kínált lehetõségeket, pihenésre, horgászás-
ra, legvégül további sikeres pályázásra biztatta a
község vezetését.
Molnár Pál, a pályázat írója is elismerõ sza-

vakkal illette Makádot, amelyet a Csepel-sziget
egyik gyöngyszemének nevezett, és kifejezte
örömét, hogy ebben a pályázatban részt vehetett.
Makád az utóbbi években óriási
lendületet kapott, és a térségben
talán egyedülálló módon több pro-
jektet is megvalósított, de nem állt
meg, most is folyamatosan pályázik

és elõre gondolkozik, a jövõnek él � mondta el
Molnár Pál.
Megvalósult ennek a projektnek a keretében

5.785 méter csapadék csatorna elkészítése,
amely nagymunka volt, és a befogadó tó, amely
megszûri, befogadja a csapadékvizet és alkal-
mas a szabadidõ eltöltésére. Ehhez hasonló tó
már a szigetbecsei és a taksonyi, most csatlako-
zott ehhezMakád is. Makád különleges � hang-
súlyozta a pályázatíró �, olyan zsáktelepülés,
amelynek az igazi értékét éppen az elzártsága
adja, a természeti környezete, amely legna-
gyobb kincse és egyedülálló értéke a környékén
található flóra és fauna.
Molnár Pál köszönetét fejezte ki, hogy ezzel a

jó csapattal együtt dolgozhatott, a projekt kitalá-
lásától a pályázat megírásán és kivitelezésén ke-
resztül egészen a pályázat elszámolásáig, értéke-
léséig.
Szentgyörgyi József, Halásztelek polgár-

mestere szinténgratuláltMakádközségvezetõ-
jének, hiszen mint polgármester jómaga is tisz-
tában van azzal � hangsúlyozta �, hogy nem
elég, ha kínálják a lehetõségeket, ezekkel élni is
tudni kell, kihasználni azokat. Ehhez �
véleménye szerint � szükség van bátorságra,
felelõsségvállalásra, bizalomra, mind a község
lakói, mind a projekt felé, csak így lehet sike-
reket elérni. Makád haladjon ezen az úton
továbbra is, kívánta befejezésül Szentgyörgyi
JózsefMakád községnek.
Baski Gábor, Makád község polgármeste-

remegköszönte a vendégek méltató szavait és �
mivel az idõjárási viszonyok éppen nem tették
lehetõvé a frissen leesett hómiatt a helyszíni be-
járást � az augusztusban kezdõdõ és november
30-án mûszaki átadásra került munkák fotóinak
kivetítésével részletes tájékoztatást nyújtott az
elmúlt hónapok teljesítményérõl. Közben meg-
köszönte a kivitelezõ, Bodor László (Mély-Víz-
BauKft.) és amûszaki ellenõr, Rung József pro-
fi, megbízható és gyorsmunkáját.
Ezután került sor a két magyar díszhuszár ál-

tal tartott jelképes szalagátvágásra, melyet Heil
Péter kabinetfõnök ésBaskiGábor polgármester
hajtott végre.
A polgármester megköszönte a jelenlévõk

részvételét, hogy együtt ünnepeltek a községgel
ezen a jelentõs eseményen, és reményét fejezte
ki, hogy hamarosan találkozhatnak újra egy má-
sik nagy beruházás, amakádi óvoda átadásán.

MakádKözségÖnkormányzata

Tervek, célok és megvalósult álmok Makádon
(tudósítás)
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Szomszédo s
községünk, Lórév
decemberben ün-
nepelte az okleve-
lek tanúsága sze-
rint 750 éves év-
fordulóját. Törté-
nelmünk, közös
múltunk összefo-
nódik, hiszen a tö-
rök elõl idemene-

kült szerb lakosság az, amely 1440-ben Rác-
kevét is egy csapásra városi rangú, virágzó ke-
reskedelmi központtá emelte. Lórévi szokás sze-
rint 2009. december 11-tõl 13-ig háromnapos,
nagyszabású ünnepséget rendezett Lórév Köz-
ség önkormányzata, amelyet megtiszteltek
jelenlétükkel a környezõ települések képviselõi,
polgármesterei, köztük Ráckeve város pol-
gármestere, dr. Dávid László is, aki gratulált
az ünnepi testületi ülésen Alexov Lyubomir-
nak és a község lakóinak.
Az elsõ, pénteki nap a tudomány és a hiva-

talos ceremóniák jegyében telt. Délelõtt a
községháza nagytermében nagy számú
érdeklõdõ hallgatta a neves és közismert
tudományos szakemberek történelmi, levél-
tári, néprajzi, irodalomtörténeti, nyelvészeti
és kulturális témájú elõadásait.
A teremben jelen lévõk,mégmaguk a lóré-

viek is meglepõdtek, mennyi kordokumen-
tum, katonai térkép, adat támasztja alá, hogy
Lórév már 750 éve egy szervezett, hagyo-
mányait, nyelvét, vallását és kultúráját, iden-
titását õrzõ település, amelynek szerb

lakossága a legnagyobb lélekszámban él együtt
az ország szerb nemzetiségû települései között.
Alexov Lyubomir, Lórév község polgár-

mestere a Szerb Országos Önkormányzat elnö-
ke kezdeményezésére egy kiállítás nyílt meg a
kora délutáni órákban a község felújított közös-
ségi házában.
A kiállított tárgyakat a lórévi emberek ottho-

naikból hozták el, és közösen rendeztük be a
szerb otthonokra jellemzõen a konyhát, a tiszta-
szobát, az egykori óvodát és a régi iskolák han-
gulatát idézõ kis tantermi enteriõr részletet.
A megnyitón elhangzott, hogy a magyaror-

szági szerbek és így a lórévi ember is kettõs kö-
tõdésû. Igaz, hogy vannak gondolkodásbeli és
szokásbeli különbözõségek, amelyeket az itt élõ
szerb emberek nagyon jól, nagyvonalúan kezel-
nek, és az évszázadok alatt beléjük ívódott ta-
pasztalatok alapján képesek alkalmazkodni az
õket befogadó ország szokásaihoz, elveihez

úgy, hogy közben megõrzik vallásukat, nyelvü-
ket, hagyományaikat.
Mindig tudják honnan jöttek, de tudják azt is,

hogy már hová tartoznak. Nem feledik az anya-
országot, de identitásukat megõrizve élnek har-
móniában egymással ésmásokkal.
Késõ délután a lórévi templomban hálaadó

misén, vecsernyén vettek részt a vendégek a
szerb ortodox keresztény vallás rituáléjának
megfelelõen.

A következõ két nap a könnyedebb szóra-
kozás jegyében telt. Szombat délután filmeket
mutattak be Lórév községrõl, életérõl, majd a
szerb táncegyüttesek virtuóz táncbemutatójá-
ban és a szerb lendületes zenében gyönyör-
ködhettek az érdeklõdõk, aztán a hajnalig tar-
tó bálon együtt mulathattak a táncosokkal, ze-
nészekkel.
Vasárnap délután záró akkordként a Szerb

Színház tartott elõadást.
Nagyon szép, tartalmas megemlékezés

volt, ahol a lóréviek és vendégeik is egyaránt
tanulhattak, komoly ismereteket szerezhettek,
barátságaikat még szorosabbra fûzhették, és a
közösség összetartozása csak erõsödött.

Szöveg, fotók: Jáki Réka

750 éves Lórév

Elsõ gyermekes anyukaként (Balázs kisfiam 8
hónapos) úgy éreztem, hiába próbálom feleleve-
níteni a gyermekkoromban tanult énekeket,mon-
dókákat, nagyon sok feledésbe merült már, vagy
csak részben tudtam elõhívni õket. Kisfiam ér-
deklõdése határtalan, a zene pedig jókedvre
hangolja, illetvemeg is nyugtatjamár születése
óta.
Mivel a CD-n hallgatott zenék jók, de nem

adják vissza szerintem azt, amikor az édes-
anya foglalkozik a csemetéjével, így azt gon-
doltam, KERESSÜNK valamit, ami mind-
kettõnknek megfelel! Nézegettem az inter-
netet, figyeltemmit énekelnek a nagymamák,
elkértem egy óvónõ énekkönyvét, de lai-
kusként oda jutottam, hogy vagy a kottát nem
tudtam jól elolvasni, vagy az ismerõs szö-
veghez teljesen ismeretlen dallam kereke-
dett� Majd a védõnõknél megláttam egy
plakáton, hogy a mûvelõdési házban indul

kisgyermekeknek születéstõl 3 éves korig a
RINGATÓnevû foglalkozás.
A Ringató egy országos zenei nevelési prog-

ram, mely a Kodály-módszeren alapul, ország-
szerte több mint 90 helyszínen elérhetõ a csalá-

dok számára. A program megálmodója és a
módszer kidolgozója Gállné Gróh Ilona, Forrai
Katalin-díjas énektanár. A ráckevei foglalkozá-
sokat Horváthné Baranyai Ágnes (ének-zene és
szolfézstanár) tartja, minden csütörtökön 9.30-
tól az ÁcsKárolyMûvelõdési Központban.
Nagy kíváncsisággal mentünk az elsõ foglal-
kozásra. Balázskámat az elsõ alkalommal
nem is az ének kötötte le, hanem a többi gyer-
mek, és az idõnként megszólaló hangszerek
hangja. Csoda figyelni, amikor a triangulum
hangjára az összes gyerkõc egy irányba
figyel, s anyai örömöm a legnagyobb volt,
mikor a xilofont elérni vágyó kisfiam elõször
ott kezdett el mászni. Már elõre mosolyog,
amikor az ismerõs énekek, mondókák csat-
tanója következik.
Közben én is tanulok: minden órára új

népdalokat, megzenésített verseket hoz a
tanárnõ, s ismételjük a régieket, mert a gyer-
mekeknek ez nagyon fontos. A foglalkozások
fél órája alatt � kilépve a napi rutinból �
örömmel játszunk együtt gyermekeinkkel.

RINGATÓvégre Ráckevén is!
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2009. 12. 31-én egy sérült, idõs TACSKÓ
keverék kan kutyát talált egy helyi állatvédõ
Ráckevén.
Állatvédõk összefogással segítettek állator-

voshoz jutásában és sorsa alakulásásban.
A kutyának medencecsont és térdcsont törése

van, operálva lesz, amely költséget egy
állatvédõ szervezet vállaltamagára.
Mivel lehetséges, hogy valaki � ko-

rából ítélve egy idõs állampolgár �
nagyon keresheti, meg szeretnénk
adni neki a lehetõséget, hogy meg-
találhassa.
Az új nevét a mentõangyala, H.

Nikol adta, aki reméli gyõzni is fog a
sérülés elviselésével és gyógyulással.
Mi állatvédõk nagyon sokat fordí-

tunk így is a kóborlók, számkivetett
állatok gyógyítására, elhelyezésére,
védelmére. Minden kis adomány,

akár médiaként is további segítséget jelent szá-
munkra és védenceink számára.
A kutyáról további info: H. Nikolett 06-70-

334-9582 számon kapható.
Bárhogy dönt is, döntését elfogadjuk.
Tisztelettel: Állatvédõk

A Tököl PR Telekom nemzetközi verseny
után a versenyzõk azt gondolták, hogymost már
következik a lazítás, hiszen hosszú heteken
keresztül a kemény edzésektõl egy kicsit már
elfáradtak. Az edzõjük közölte velük, hogy
pihenésrõl szó sincs, vár a cadet-I és cadet-II
korcsoport számára a II. Soroksári Nemzetközi
Nyílt KempoKüzdelmi Kupa.
A ráckevei versenyzõk � akik a Szigetszent-

miklós-Tököl SE igazolt versenyzõi � Fésû
Lajos és LukácsDani, de sajnosDani nem tudott
indulni, hiszen a TV2 Nagy Vagy mûsorának
országos vetélkedõjén az Árpád Fejedelem
Általános Iskola csapatának tagjaként éppen
akkor képviselte iskoláját.
A kempo versenyen több mint 200 versenyzõ

indult, így egy maratoni versenyre lehetett
számítani. Ez azt jelenti, hogy reggel 8 órakor
kezdõdik, és valamikor este fejezõdik be. A
versenyek az orvosi vizsgálatokkal kezdõdnek,
majd a mérlegeléssel és a párosítással folytatód-
nak.

Versenyzõnk, Fésû Lajos a cadet-I light con-
tact verseny -28 kg súlycsoportjában indult.

Már a bemelegítéskor lehetett látni, hogy
számára ez is nagyon fontos megméretés. Az
edzõjével átbeszélték a technikai, taktikai
utasításokat, és már szólították is a tatamira.
Az ellenfele nagy irammal kezdett, ami nem

járt sikerrel, hiszen a támadásokat versenyzõnk
visszaverte, sõt ellentámadásba lendült. Test-,
fejrúgásai, jobb-bal egyenesei találtak, ezek után
ellenfelemár jobbanmeggondolta támadásait.
A második menetet is Fésû Lajos irányította.

Nagyszerû rúgásai, ütései rendre találtak. A
vezetõ- és oldalbírók egyhangúan gyõztesként
jelöltékmeg. Készülhetett a döntõmérkõzésre.
A döntõben egy nagyon harcos ellenféllel

került szembe, aki elsõsorban egyenes ütéseket
erõltetett, viszont nagyon gyenge volt a lábmun-
kája.
Versenyzõnk a támadásokat rendre elhárítot-

ta, ellentámadásai rendre találtak. A második
menet végén a három bíró ismét egyöntetûen
Fésû Lajost kiáltotta ki gyõztesként.
Következett az eredményhirdetés:
A II. Soroksári Nemzetközi Nyílt Kempo

Küzdelemi Kupa light contact -28 kg I.
helyezettje Fésû Lajos. Edzõje: Gnyálin István
mesteredzõ 5 dan.

FésûLajos
(a büszke nagyapa)

Amár járó csemeték persze nemmindig akar-
nak édesanyjuknál ülni, õk szaladgálhatnak, s az
a meglepõ, hogy menet közben õk is visszatér-
nek egy-egy hangszer hangjára vagy éppen el-
csenésére�
Környezetünkben kevés vele egykorú játszó-

társa vanBalázsnak, de aRingatóban a jómuzsi-
kán kívül szereztünk jó barátot is, Hunort, akit
szintén nagyon leköt ez a program. Anyukája,
Halász Erzsébet gondolatát én ismagaménak ér-
zem, miszerint ha jók az alapok, a késõbbiekben
lehet rájuk építeni. Mi szülõk felelõsek vagyunk
azért, hogy gyermekeinknek nemcsak testi, szo-
ciális, hanem lelki-, intellektuális fejlõdése is
megfelelõ legyen � s ebben segíthet a Ringató.
Ezt a foglalkozást jó szívvel ajánlom bármely

anyukának (és apukának!), legyen az egy- vagy
többgyermekes, szép hangú vagy kevésbé szép
hangú. Itt a lényeg az, hogy a mi kis Kincseink
közösségben vannak, és az életkoruknak megfe-
lelõen összeállított dallamoktól és versikéktõl a
hallásuk és ritmusérzékük fejlõdik, megnyílik
számukra egy új világ, a zene és a költészet vilá-
ga; s nem utolsósorban jól érzi itt magát gyer-
mek is, szülõ is.
Ha érdekel, gyertek el ti is!

VargaKrisztina

A foglalkozások családi jeggyel vagy bérlettel
látogathatók. További információk a
www.ringato.hu honlapon olvashatók, vagy a
70/510-6995-ös számon kérhetõek.

Újabb kick-boksz eredmények aKempoKupán
2009. november 21.

Köszönetnyilvánítás
Köszönetünket és hálánkat fejezzük ki a Polgármester

Úrnak, a képviselõ-testületnek ésmindazoknak, akik részt vet-
tek a második világháborús emlékhely szervezésében és
kialakításában:

Miskei Antalné szül.: RózsaVeronika
Gyengési Antalné szül.: Tomasik Julianna

hadiárvák

Figyelem!
Az újság ára

2010. január 1-jétõl
200 Ft-ra változott.
Elõfizetõinknek
továbbra is 150 Ft.

Elveszett kutyus!
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Bizakodással teli várakozással tekintettünk
az új bajnokság nyitánya elé.Az �új osztály� jó
néhány csapata teljességgel ismeretlen volt a
jelenlegi, kevei csapat számára. Néhányukkal
ugyan már találkoztunk korábban, de ez már a
feledés homályábamerült. A felkészülés jól si-
került, bár az új edzõnek (Pirisi Sándornak)
nem sok ideje volt arra, hogy összerakja az ide-
ális csapatot és kigondolja a követendõ takti-
kát. Az elsõ fordulóban az egyik feljutó, de a
hírek szerint alaposan �felinjekciózott� Törtel
otthonába látogattunk, és nélkülöznünk kellett
az egyik legstabilabb alapembernek számító
Feczesin Zsoltot. A Keve a fentebb említettek
ellenére végig partiban volt a Szanyó Károly
vezette hazaiakkal, sõt, 1:1-nél mérkõzéslab-
dát is hibázott, és ez végül a Törtel minimális
gyõzelmét jelentette (2:1). Újabb ismeretlen
csapat, a Sülysáp következett Ráckevén. A sa-
ját játékát még csak keresgélõ Ráckeve tulaj-
donképpen magabiztos gyõzelmet aratott a
küzdõképes vendégcsapat ellen (2:0).
Alsónémedire utaztunk a következõ forduló-
ban, és a közelmúltat tekintve bizakodhattunk.
A Keve a jól játszó Feczesin Zsolt remek fejes
góljával megnyerte a meccset, és a helyzetek
alapján az eredmény a hazaiakra nézve volt hí-
zelgõ (0:1). A Pereget fogadtuk szomszédvár
rangadón a következõ fordulóban. A remekül
játszó Ráckeve nagy gólarányú, magabiztos
gyõzelmet aratott. A gólérzékenynek bizonyu-
ló Kovács Norbert 3 gólt is szerzett (5:1). A
gólhelyzetek jobb kihasználása mellett a gól-
különbségmég nagyobb arányú is lehetett vol-
na.Halásztelekre szólított a sorsolás a követke-
zõ héten.Minimális arányú vereséget szenved-
tünk, úgy, hogy a félidõben 0:2-re vezettünk,
és bizony gyõztesnek hitte a szurkolósereg
csapatunkat. A szerencse sem a mi pártunkon
állt ezen a találkozón (3:2). Az egyik �hiány-
érzetes� mérkõzés következett hazai pályán a
Gyál ellenében. A Ráckeve nem tudott gólt
elérni a �furcsa színezetû�mérkõzésen, és 0:1-
es vereséget szenvedett úgy, hogy a vendégek
két büntetõt is elhibáztak. Kakucsra utaztunk,
és bizakodtunk, hogy kiköszörüljük a Gyál
elleni fiaskót. Magabiztosan nyertünk, és vé-
gig kézben tartottuk a meccset. Lerner Balázs
3 gólja önmagáért beszélt (1:4). A Gyömrõt
fogadtuk a következõ fordulóban Ráckevén. A
2:2-es végeredmény úgy alakult ki, hogy az
utolsó percben a Gyömrõ egy fejes góllal
egyenlített ki, érdekes körülmények között.
Bugyira utaztunk, és nem sok jóval kecseg-
tetett bennünket ez a forduló. 3:1-re ki is kap-
tunk, de 2:0-nál egy szinte kihagyhatatlannak

tûnõ helyzetet hibáztunk el, igaz viszont, hogy
akár 5-6 gólt is kaphattunk volna, bár Pemmer
egy büntetõt még hárított is. Kissé foghíjasan
fogadtuk a remek játékerõt képviselõ Újhar-
tyánt. A sok helyzetet kialakító Ráckeve végül
1:0-ra megnyerte a mérkõzést, és csak rajtunk
múlott, hogy a gólkülönbség nem lett na-
gyobb. A régi szép idõket idézte a következõ
játéknap, Dömsöd�Ráckeve szomszédvár
rangadója. A Keve meggyõzõ játékkal nyert, a
vártnál visszafogottabb hazaiak ellen, és meg-
szilárdította helyét a tabellán (0:2). A befejezõ
szakasz 4 mérkõzése következett, és bizako-
dással vártuk a szép folytatást. Újabb rangadó
várt csapatunkra, a Kiskunlacháza vendégjáté-
ka kapcsán.A vendégek szereztek ugyan veze-
tést, de a jól játszóRáckeve felõrölte ellenfelét,
hiszen a 4:1-es végeredmény nem is tükrözte
hûen a látottakat. A veretlen Tápiómetálhoz
utaztunk a következõ fordulóban, mérsékelt
bizakodással. A remekül játszó és küzdõképes
Ráckeve megfosztotta veretlenségétõl a hazai-
akat, és rendkívül értékes 3 ponttal gazdago-
dott (1:2). Okkal reménykedtünk egy emléke-
zetes szezonzárásban. Be is következett, csak
bizony negatív értelemben. A Nagykátát fo-
gadtuk az utolsó hazai mérkõzésen. A gólhely-
zetek sokaságát elhibázó Keve csalódást keltõ
döntetlennel zárta hazai szereplését (1:1). Az
addig nyeretlen Abonyhoz utaztunk a záró for-
dulóban.Ahelyezéséhez és korábbi teljesítmé-
nyéhezméltatlanul játszó Ráckeve kiábrándító
vereséget szenvedett a lelkes hazaiaktól, akik
tulajdonképpen csak kétszer találták el a rác-
kevei kaput (2:1).
A Ráckeve az 5. helyen telelhet, és egy jó

alapozás után talán bizakodhatunk benne,
hogy az õszi �váratlan formahanyatlások� ta-
vasszal nem fognak bekövetkezni.

Az ifjúsági csapatunk egy váratlan, szezon-
kezdés elõtti edzõváltást élt meg, és ez bizony
rányomta bélyegét szereplésére. Balczer
Ambrus lemondott az ifjúsági csapat edzõi
tisztérõl, és az elkövetkezendõkben csak a ser-
dülõkre koncentrált. Helyét SzûcsMiklós vette
át, és bizony nem volt könnyû dolga a moráli-
san is válságba került csapattal. Törtelen ik-
szeltünk, de a Sülysápmár 0:5-remegvert ben-
nünket hazai pályán. Alsónémedin már nem is
nagyon lepõdtünk meg az 5:1-es vereségen. A
Pereg elleni döntetlen egy kapitális kapushiba
jóvoltából is történt (3:3). Halásztelken volt a
mélypont, hiszen a 8:0-ás vereség szinte pél-
dátlan volt aRáckeve ifjúsági csapatának törté-
netében. A Gyál ellen azért már nagy fölény-

ben játszottunk (8:1). A kakucsi 1:1 igazságos
eredménynek volt mondható. Fordulatos mér-
kõzésen 4:3-ra legyõztük a Gyömrõt hazai pá-
lyán. A Bugyin elért 4:4 a körülmények isme-
retében értékes eredmény volt. Az Újhartyán
0:4-es kevei gyõzelmét Farkas Norbert 0:1-nél
történt felesleges kiállítása is magyarázza.
Dömsödön vigasztalódhattunk, hiszen a 0:5-ös
gyõzelmünk gyógyír volt korábbi sebeinkre. A
Kiskunlacháza elleni hazai 1:1 a tabella isme-
retében nagyon értékes eredmény volt, bár
akár 3 pontot is szerezhettünk volna. Tápiósze-
lén 0:1-re sikerült nyernünk ifjú Szûcs Miklós
távoli lövésével. A Nagykáta legyõzött ben-
nünket a vásártéri pályán, bár a második félidõ
közepéig partiban voltunk (1:3). Az abonyi
döntetlen stílszerûen zárta az õszt (2:2).
Tavaszra reményeink szerint stabilizálódik

ifistáink helyzete, fizikálisan és mentálisan is,
és a sok-sok döntetlen helyett gyõzelmek kö-
vetkezhetnek, melyekkel elkerülhetünk az
igenméltatlan 11. helyrõl.

Serdülõink sorsolása olyan volt, hogy az
elsõ 3 fordulóban kétszer is idegenben játszot-
tunk, ráadásul a Kiskunlacháza és a Pereg elle-
nében. Az 5:2-es és az 5:1-es vereségek remé-
nyeink szerint tavasszal hazai pályán gyõzel-
mekbe fordulhatnak át. A 3. mérkõzést a Szi-
getcsép ellen magabiztosan 5:1-re sikerült
megnyernünk. A Diósd ellen 0:1-rõl tudtunk
fordítani a második játékrészben (2:1). A
Dömsödön elért 0:14-es siker már a régi szép
idõket idézte. Ráckevén fogadtuk az aktuális
listavezetõ Bugyi csapatát. Remek játékkal
3:0-ra nyertünk, és ez bizony igen jót tett önbi-
zalmunknak is. Dunavarsányban 2:8-ra nyer-
tünk, egy 0:0-ás! elsõ félidõ után. A Tárnok
egy távoli góllal 0:1-re nyert Ráckevén, egy
egyébként kiegyensúlyozott mérkõzésen. A
befejezõ hárombajnoki forduló következett, és
bizakodtunk a jó folytatásban. Biatorbágyon
1:3-ra nyertünk, ez bizony értékes siker volt.
Szigetszentmártonban 4:0-ra kikapott az igen
tartalékos, foghíjas Keve. Szezonzárásnak
igen szép és eredményes volt a Halásztelek el-
leni hazai 7:1.
Serdülõ csapatunk a 4. helyen telelhet, és re-

ményeink szerint tavaszra akár még elõbbre is
léphetünk.

Végezetül, de nem utolsósorban kívánok
minden kedves ráckevei polgárnak remények-
kel teli békés, boldog új esztendõt.

Losits János
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Az 5. hely jó, de azért maradt hiányérzetünk
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EzÚj Esztendõben, minden jót kívánok!
Ahová csak léptek nyíljanak virágok.
Még a hó alatt is virág nyiladozzon,
Dalos madár zengjenminden rózsabokron.
Minden szép, minden jó legyen Néktek bõven!
Szálljon áldás Rátok ez ÚJ ESZTENDÕBEN!

Üdítõ levesek

Fokhagymás zellerkrémleves
Hozzávalók: 1 db zellergumó zöldjével

együtt, 3 db burgonya, 3 gerezd fokhagyma,
kakukkfû, bazsalikom, 2 dl tej, 1 dl tejföl, só.
A zellert és burgonyát megtisztítom, meg-

mosom, és annyi sós vízben amennyi ellepi
puhára fõzöm.
Ezután turmixgépben pürésítem, hozzá-

adom az összetört fokhagymát, fûszereket, te-
jet. Felengedem erõlevessel, rosszabb esetben
vízzel, de akkor vegetával ízesítem. Ezután te-
szem bele a tejfölt. Közepes tûzön felforralom.
Forrón pirított kenyérkockákkal tálalom, te-

tejét apróra vágott zellerzölddel megszórom.

Póréhagymaleves zabpehellyel
Hozzávalók: 6 dkg vaj, 3 ek. zabpehely,

1 ek. liszt, 1 kisebb póré, kis csomó petrezse-
lyem zöldje, 1 liter csontleves, 1,5 dl tejszín,
4 ek. reszelt sajt, metélõhagyma.
A fazékban 4 dkg vajat felolvasztok, hozzá-

teszem a zabpelyhet, lisztet, gyakran keverget-
ve néhány percig pirítom.
A megmosott vékony karikára vágott pórét,

és az apróra vágott petrezselymet kicsit tovább
pirítom, felöntöm a csontlevessel, és lassú tû-
zön kb. 20 percet fõzöm.
A kész levest leveszem a tûzrõl, belekeve-

rem a tejszínt és tálalom. Mindegyik tetejére,
1-1 ek. reszelt sajtot teszek, megszórom apróra
vágott metélõhagymával.

Fehérrokolyás pityókaleves
Hozzávalók: 5 db közepes krumplit meghá-

mozok, felteszem fõni. Megsózom, beledobok
1 kis fej hagymát. Amikor a krumpli megfõtt
két tojásnak a fehérjét állandóan kavargatva
hozzáadom a fõvõ leveshez.
Egy csipetnyi tárkonnyal ízesítem, kiskanál

libazsírban feloldok kevés pirospaprikát , és rá-
öntöm a levesre. Leveszem a tûzrõl és beleön-
töm a forró levessel elkevert tojássárgákat.
Bõ tejföllel tálalom, ecettel savanyítom.
Az elmúlt ünnepek alatt gondolomminden-

ki sokat evett, ivott, ránk férne egy kis �diéta�.
Ezek nagyon könnyû, üdítõ levesek, jól fog-

nak esni a töltött káposztás, bejglis ünneplés
után.

Szeretettel ajánlom figyelmükbe, hiszen az új
esztendõben is szükség van az egészségünkre.

Szász Veronika

Csirkemelles variációk
A csirkemellet sokan nem szeretik, mond-

ván sovány, száraz hús. Én a másik csoportba
tartozom � imádom. Nagyon-nagyon sokféle
ételt készítek belõle, és nemutolsósorban pilla-
natok alatt. Ez egy háziasszonynak kincs.
Nem feledkezem meg, arról, hogy kalóriaér-
téke a húsok közül az alacsonyak közé tarto-
zik: 110 kcal/100 g.
Fogyókúránál, diétánál nélkülözhetetlen

alapanyag. Ha elkészítjük, tényleg pillanatok
alatt komplett ebédet, vacsorát tálalunk.

Cukkinis csirkemelltekercs,
gombás rizzsel

Hozzávalók: 1 db filézett csirkemell, 1moz-
zarella, 1 tojás, 1 fõzõtejszín, 1 kiskanálnyi
liszt, 2-3 kiscukkini, 1 csomag baconszalonna,
hagyma, petrezselyem, fûszerek, só, bors, fok-
hagymapor, fél kaliforniai paprika � piros, 5
dkg gomba, 1 bögre rizs, 3-4 db lapkasajt.
A csirkemellet apróra csíkozom, fûszere-

zem. Forró olajon megpirítom, hozzáadom az
apróra vágott hagymát és a felszeletelt cukki-
nit. Félpuhára sütöm. Tejszínnel, liszttel besû-
rítem, beforralom. Hagyom kihûlni, óvatosan
összedolgozom a felvert tojással, petrezse-
lyemmel, kockázott kaliforniai paprikával, da-
rabolt mozzarellával.
Ügyelni kell, hogy ne legyen tocsogós. Ba-

connal kibélelek egy hosszúkás sütõformát
úgy, hogy a szalonnamindkét oldalon kilógjon
az edénybõl. Beleöntöm a masszát és betaka-
rom a baconnal. Tetejét megkenem tejföllel.
Sütõben sütöm kb. 30-35 percet.
Amíg sül, elkészítem a gombás rizst. Ameg-

mosott rizst megpirítom, kétszeresmennyiségû
vízzel megfõzöm. Sózom, borsozom. A gom-
bát olajon pirítom, és a gombával óvatosan
összekeverem. Ha megsült a göngyöleg,
óvatosan kiborítom egy tepsire és a tetejére
teszem a lapkasajtot, megpirítom, grillezem.
Tálalásnál hosszú tálra helyezem és a gom-

bás rizzsel körberakom. Tetejét paradicsom-
malmegdíszítem.

Tárkonyos csirkemell, krokettel

Hozzávalók: 1 db filézett csirkemell, 25 dkg
gomba, só, bors, fûszerek, tárkony, hagyma,
fõzõtejszín.

A csirkemellet csíkozom és forró olajon
megpirítom, hozzáadom a kockára vágott
hagymát, majd a gombát, sózom, borsozom,
fûszerkeverékkel megszórom. Ha elfõtte a le-
vét, egy kevés liszttel, tejszínnel behabarom,
tárkonnyal megszórom, még 5 percig rotyog-
tatom. Közben kisütöm a burgonyás krokettet,
és ezzel tálalom.
Nagyon gyorsan elkészül és finom.

Csirkemell fehérítõzellerrel, vörös
babbal, petrezselymes sült krumplival

Hozzávalók: 1 db filézett csirkemell, 3 szál
fehérítõzeller szár, 1 doboz vörösbab konzerv,
1 tejföl, 1 lilahagyma, fûszerek.
A csirkemellet vékony szeletekre vágom,

mindkét oldalát megszórom sült csirke fûszer-
keverékkel, mustárral és lereszelt hagymával.
Állni hagyom.
Forró olajon megsütöm a csirkemellet, mel-

léteszem a felkarikázott zellerszárat és együtt
készre sütöm. A zellerszár ropogós maradjon.
Tejföllel beforralom.
Végül hozzáadom a lecsöpögtetett vörösba-

bot, ezzel egyet-egyet rottyan. Tetejét megszó-
rom metélõvel és pár levél bazsalikommal. A
felkockázott krumplit félig megfõzöm, leszû-
röm, forró olajra dobom,megszórom petrezse-
lyemmel és készre sütöm. A ropogós zeller
fantasztikus ízharmóniát ad.

Ricottás, lilahagymás csirkemell
párolt zöldbabbal

Hozzávalók: 1 db filézett csirkemell, 1 do-
boz ricotta, 2 lilahagyma, 2 kanál tejföl, só,
bors, baconszalonna, 2 kanálnyi szeletelt feke-
te olajbogyó.
A csirkemellet szeletekre vágom, fûszere-

zem,mindkét oldalát hirtelenmegsütöm, félre-
teszem. A ricottát tejföllel, apróra vágott lila-
hagymával, borssal, olajbogyóval összedolgo-
zom. Egy kisebb méretû tepsit vagy jénait ki-
vajazok, egymás mellé helyezem a csirke-
melleket, mindegyikre egy kupac ricottás ke-
veréket teszek.
Sütõben sütöm kb. fél órát, majd a tetejére

baconszalonnát fektetek és rápirítom.
A mirelit zöldbabot olajra dobom, mellédo-

bok 3-4 gerezd darabolt fokhagymát. Amikor
majdnem puha, sózom, borsozom, meglocso-
lom balzsamecettel, megszórom oreganóval és
készen is van. Természetesen más körettel is
kiváló.
Ha megnyeri tetszésüket, szívesen folyta-

tom a receptsort.
Kívánok az Új Esztendõben jó egészséget,

békességet, vidámságot!

FejérdyGyõzõné/MARI

Sütô-fôzô sarok
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LAPZÁRTA!
ARáckevei Újság 2010. FEBRUÁRI

SZÁMÁNAK lapzártája:

2010. január 28., 12.00 óra.

Kérem a lapzárta pontos betartását!
A kéziratok elfogadása nem jelenti azok

feltétlenmegjelentetését!
A hirdetések valódiságáért felelôsséget

nem vállalunk!

E-MAILCÍMVÁLTOZÁS!
E-mail elérhetõségek: jreka@invitel.hu

rackeve@rackeve.hu
rujsag@invitel.hu

Kérjük írásaikat, cikkeiket, információikat,
hirdetéseiket ezekre a címekre küldjék.
Köszönettel: Jáki Réka, szerkesztõ

KKÖÖRR--TTVV AADDÁÁSSRREENNDDJJEE
AzUHF 50-es csatornán saját mûsorral
Hétfôn 10:00 órakor
Szerdán 18:00 órakor
Pénteken 18:00 órakor
Szombaton 15:00 órakor jelentkezik.
AHálózatosTelevíziómûsoramindennap

17.00�23.00 óráig látható ugyanitt.

�PRÁNA� IRODA: Ingatlanközvetítés,
értékbecslés. �Keres-kínál� hirdetés felvétele.
Ozirisz fûtéstechnika. Cím: Ráckeve, Móricz
Zs. u. 13. (Földhivatallal szemben az ügyvédi
irodában). Tel.: 06/24-517-335 v. 06-20-933-

7966. Nyitva: H-P: 8.00-16.00 óráig.
Szombat: 8.00-12.00 óráig.

***
KÁRPITOS! MODERN- és stílbútorok
javítása, felújítása. Cím: 2300 Ráckeve,

Gorkij u. 64. Tel.: 06-24-422-124
Mobiltel.: 06-30-328-7793

***
TÛZ- ÉSMUNKAVÉDELEM, VÍZ-

FÛTÉSSZERELÉS. Telefon: 06-24-485-338
Mobil: 06-20-3700-358

***
AKCIÓS KÚTFÚRÁS. O/ 110-es

CSATORNACSÕVEL 3.000 Ft/fm.
Stégkészítés és -felújítás!
Telefon: 06-30-9640-485

***
Eladó Ráckevén (Mackó u. 7.) ingatlan:

telek 230 négyszögöl, ház 70 m2, a Dunától
5 percre. Rajta: grillezõ, nádfedeles sörpad,
kocsibeálló, medence, tujákkal körbeültetve.
Családi okok miatt sürgõs! 70/702-8911

***
Ráckevén az Ifjúság utcai lakótelepen

75 m2-es lakás kiadó. Érd.: 06-20/426-9907-
es telefonszámon lehet.

APRÓHIRDETÉSEK

Az Árpád Fejedelem Általános Iskola
�Tanulókért Oktatásért az Iskoláért� alapítvá-
nya köszönetet mond azoknak, akik a jöve-
delemadójuk egy százalékának a felajánlásá-
val hozzájárultak az iskola fénymásoló gépé-
nek vásárlásához.
Összege: 451.706 Ft

Segíthetsz!
Hajni (12) és Csenge (3) testvérek.

Úri községben élnek, Budapesttõl 40 km-re.
Mindketten olyan ritka genetikai betegség-

ben szenvednek, melynek egyetlen
megoldása az õssejt-beültetés lehet.
Nem csupán a családjuk, de az õket

körülvevõ közösség is szeretne segíteni
nekik, tartozz te is közénk!

� Segíthetsz, ha amûanyag kupakokat nem
dobod el, hanem összegyûjtöd és eljuttatod
nekik;
� Segíthetsz, ha a következõ számlaszámra

pénzt küldesz: Mihálszky Beáta Monor és
Vidéke Takarékszövetkezet 65100156-
35685904;
� Segíthetsz, ha figyelemmel kíséred sor-

sukat, ha beszélsz róluk, terjeszted hírüket, s
ezáltal mások is bekapcsolódnak a gyûjtésbe!

Ne feledd: Sok kicsi sokramegy!
Nagyon köszönjük!

A család telefonszáma: 06/70/276-06-91
www.segithetsz.extra.hu

MEGHÍVÓ

Dr. CzernyKároly:

RÁCKEVEÉVGYÛRÛI
KÉPESKRÓNIKÁJA

címû színes várostörténeti
könyve bemutatóját

2010. január 28-án, csütörtökön 18 órakor
tartjuk a Savoyai-kastélyban,

melyreminden kedves érdeklõdõt
szeretettel meghívunk.

Akönyvbemutatónmindenvendégnek1
példánykönyvet díjmentesenajándékbaadunk.

Savoyai Alapítvány�Ráckeve

Színház- és koncertjegy értékesítés
a Tourinform Irodában!

Ne utazzon Budapestre,
vásárolja meg jegyét ké-
nyelmesen irodánkban!

Békéscsaba, Budaörs,
Budapest, Debrecen, Eger, Gödöllõ, Gyõr,
Gyula, Herceghalom, Hódmezõvásárhely,
Kaposvár, Kecskemét, Mohács, Nagykani-
zsa, Pécs, Siófok, Sopron, Szeged, Százha-
lombatta, Szombathely, Tatabánya, Török-
bálint, Veszprém, Visegrád
Színházi elõadások, koncertek, fesztiválok
és egyéb rendezvények.

2300Ráckeve,Eötvösutca11.
Tel.: 24/429-747
Fax: 24/429-747

E-mail:
rackeve@tourinform.hu



A Ránki György Alapfokú Mûvészeti Iskola
diákjai ismét szép sikert értek el a XVI. Betlehe-
mi Jászol Pályázaton, melyet a Magyar Kézmû-
vességért Alapítvány rendezett aMagyarMezõ-
gazdasági Múzeumban. Az iskola tûzzománc
szakos diákjai az Oktatási és Kulturális Minisz-
térium Közmûvelõdési Fõosztály díját kapták:
�A pályázaton nyújtott elismerésre méltó alko-
tói tevékenységeteket és mûvészeti oktatótok-
nak ebben a kitûnõ teljesítményben megnyil-

vánuló szak-
mai, pedagó-
giai felkészült-
ségét a kultu-
rális tárca
bruttó 50 ezer
forintos díjjal
kívánja meg-
köszönni.� A
díjat a tanu-
lók az ünne-
pélyes meg-
nyitón vehet-
ték át. A kiál-
lításon meg-

található a gyermekek õszinte, szeretetteljes áb-
rázolásaitól a nyugdíjasok élettapasztalattal teli
tárgyain át a profi keramikusok, fafaragók, tex-
tilmûvészek munkájáig minden. Az alkotásokat
egy szép képeskönyvben is megcsodálhatjuk,
melyet az alapítvány adott ki. A kiállítás január
17-ig látható, mindenkinek szeretettel ajánljuk.
2009-ben nem ez az elsõ országos sikere a kis

alkotó közösségnek. Tavasszal Pécsett �A világ-
örökség kincsei� címmel megrendezett I. Nem-
zetközi Világörökségi Képzõ- és Iparmûvészeti
Pályázaton is szép eredményt értek el a tanulók,
melyre 8 országból, 202 intézménybõl 2408 pá-
lyamunka érkezett. Bodzán Nóra alkotását
aranydiplomával, kollektív díjjal 4 iskolát, köz-
tük a mi mûhelyünket jutalmazták. A díjazott
munkákat a Dómmúzeumban és a Cella Septi-
chora Látogatóközpontban állították ki. A díja-
kat egy izgalmas városnézés után egy nagyon
szép díjkiosztó ünnepségen vehettük át.
Az idén sem maradunk izgalmas feladatok

nélkül. Kis csapatunk megfogyatkozva bár de
nagy lelkesedéssel készül a Diákalkotók VI. Or-
szágos Zománcmûvészeti Biennáléjára. Ötödik
alkalommal veszünk részt ezen az országosmeg-

mérettetésen, ahol még mindig sikerült rangos
elismerést szerezni. Reméljük, a kis csapat jövõ-
re is folytatni tudja több mint tíz éve megkezdett
alkotó munkáját. Jelenleg a fennmaradásért küz-
dünk az érdeklõdés hiánya miatt. Továbbra is
szeretettel várunkminden alkotni vágyó fiatalt.

Fodor Piroskamûvészeti oktató
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December 18-án déli 12 órakor megnyílt az
Árpád híd lábánál a Vámházban a II. világhábo-
rú ráckevei katonai és polgári, civil áldozatainak
tiszteletére rendezett emlékhely.
Dr. Dávid László polgármester ünnepi szavai

után a református és ráckevei egyházak vezetõi,
Kálmán Béla lelkipásztor és Brezina Károly
címzetes apát megáldották, megszentelték az
emlékházat, majd Ráckeve Város Önkormány-
zatának képviseletében dr. Dávid László polgár-
mester és Novák Csaba alpolgármester, vala-
mint az emlékhely kialakításának kezdeménye-
zõi, Petre Béla és Huszár István elhelyezték ko-
szorúikat a márvány emléktáblánál, kifejezve
tiszteletüket és kegyeletüket a II. világháború ál-
dozatai iránt.

A megnyitó esemény résztvevõi, idõs, hábo-
rút megélt férfiak, az áldozatok egykori hozzá-
tartozói megtekintették az emlékhelyet, elhe-
lyezték virágaikat, emlékmécseseiket.
A márványtábla mellett a Vámház belsõ fala-

in a II. világháború általános és ráckevei vonat-
kozású eseményeit, történéseit olvashatják az ér-
deklõdõk, kordokumentumokkal, fotókkal és
térképekkel illusztrálva a történelem egyik leg-
nagyobb fegyveres konfliktusa okozta vesztesé-
geket, emlékezve a hõsi halált halt katonákra, el-
hurcolt munkaszolgálatosokra, a polgári, civil
áldozatokra.
Az emlékhely kiállításának rendezõjeként az

ünnepélyes átadáson is felhívtam a jelenlévõ

ráckevei polgárok figyelmét arra, hogy a kiállí-
tás és a feltüntetett névsor még nem végleges. A
kiállítás készítése alatti hetekben is érkeztek a la-
kosság részérõl újabb nevek, adatok.Ezért az ál-
dozatok listáját még nem tekinthetjük lezárt-
nak. Az örökmécses alatt egy bõrkötésben ol-
vashatják a több mint 200 áldozat nevét, és egy
felhívást a falon, amelyben kérjük, hogy aki az
alábbi listán szereplõ személyekrõl további
adatokkal rendelkezik, vagy más, a listán nem
szereplõ és a második világháború áldozatául
esett személyrõl tud, az értesítse az �Árpád�
Muzeális Gyûjtemény és Kiállítóhely munka-
társait. (Cím: Ráckeve, Kossuth L. u. 34. sz.,
tel.: 06-24-519-036.)
Ráckeve Város vezetésének feltett szándéka,

hogy amennyiben a végleges lista összeáll, akkor
az áldozatok nevét márványtáblákba belevésve
az Emlékhely falán a tablók fölé felhelyezik.
Szeretném felhívni a lakosság figyelmét a

Ráckevei Újságban már többször elhangzott ké-
résre is, hogy ha még fotót vagy bármilyen más
dokumentumot tudnak a rendelkezésünkre bo-
csátani, az elkövetkezendõkben azokat is mó-
dunkban áll egy újabb tabló elkészítéséhez fel-
használni!
Az emlékhely január 5-tõl látogatható a

Városi Képtár nyitvatartási idejében!
Ha módjukban áll, tekintsék meg a II. világ-

háborús emlékhelyet, róják le tiszteletüket a
háború áldozatai elõtt! Jáki Réka

AXVI. Betlehemi Jászol Pályázat

Megnyílt a II. világháború áldozatainak emlékhelye a Vámházban
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A Ráckevei Molnár Céh
Alapítvány hírei a hajómalomról

Egy pillanatkép a zsindelyezésrõl Amester és a kerék

2009. december 17-én aHavária Kft. 25 tonnás daruja beemelte a mes-
teremberek által elõre elkészített hídelemet és a 2,5 méter átmérõjû fogaskereket

Nemcsak aDunán haladnak amunkálatok, hanem amûhelyekben is. Elkészült
a 2,5 méter átmérõjû fogaskerék, Viski György asztalosmester vezetésével.

A fogakat Tapodi Attila készítette

December 31-ére elkészült a híd, és a malom is tetõ alatt van.
A fogaskerék elkészítésében részt vettek: Viski György, Tapodi Attila, Szántó

Antal, SzabóGyörgy, Szõgyényi Ferenc, Balogh Csaba, Szeredi József Ráckeve,
Korsós Péter Dömsöd, Hunkár SándorMakád.

Támogatók: Göllény László, Juhász András, Holndonner István, Viski György-
né,Mesterker Bt., Római Katolikus Egyház, Református Egyház Ráckeve.Taligás János vezetésével készül a hátsó híd. Asztalos, ács, gépész összedolgozik.

Majer Ferenc, Bodor István, Babarczi István SzõgyényiGábor


